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Celkový počet zaměstnanců k 1. 1. 2021: 

Počet VZP:  

  tabulkové skutečné 

PVP 193 155 

ÚH AČR 118 116 

VH Olomouc 63 62 

 

Počet občanských zaměstnanců: 30 osob 

 

 

 

Celkový počet protokolárních aktů za rok: 

Tuzemské: 305 z toho: 82 smutečních, 95 pietních, 128 slavnostních včetně koncertů 

       (v roce 2020 bylo celkem 140 protokolárních aktů)                                                         

Zahraniční: 2 (Slovensko, Ukrajina) 

 

 

 

 



Vytvořili jsme galerii velitelů  
 

K již vytvořenému „soupisu“ velitelů posádky v Praze, který se začátkem loňského roku 

aktualizoval po příchodu nového velitele plukovníka Radka Šíby, jsme letos vytvořili  

i fotografickou galerii.  

 

Pro nás ale není galerie velitelů posádky jen “soubor fotek” na naší chodbě. Je to 

významná část historie, která sahá až do roku 1622. Od roku 1918 zachycena ve fotografiích 

působících velitelů. Připomíná nám nejen události naší země, ale především význam 

Posádkového velitelství v Praze. 
 

 

Galerie velitelů na chodbě štábu PV Praha 

 

 

Výběrem z této dlouhé historie např.: 

divizní generál Karel Voženílek 

 1904 - 1905 vojín a poddůstojník Pěšího 

pluku č. 98, Vysoké Mýto 

 1914 -1916 poddůstojník České družiny, 

východoevropské válčiště 

 1916 - 1916 poddůstojník 

Československého střeleckého pluku, 

východoevropské válčiště 

 1916 - 1917 velitel pěší čety  

1. československého střeleckého pluku, 

východoevropské válčiště 

 1917 - 1917 velitel pěší roty  

1. československého střeleckého pluku, 

východoevropské válčiště 

 1917 -1917 nemocniční ošetřování 

 1917 - 1918 vojenské studium, Polonnoje 



 1918 - 1918 velitel praporu 1. československého střeleckého pluku, přesun a sibiřské 

válčiště 

 1918 - 1918 velitel 2. československého střeleckého pluku, sibiřské válčiště 

 1918 - 1918 velitel 1. československého střeleckého pluku, sibiřské válčiště 

 1918 - 1920 velitel 1. československé střelecké divise, sibiřské válčiště a přesun 

 1920 - 1920 velitel legionářských jednotek ve vlasti, Praha 

 1920 - 1921 velitel Divise 1, Praha 

 1921 - 1924 první zástupce náčelníka Hlavního štábu branné moci, Praha 

 1924 - 1925 vojenské studium, Paris 

 1925 - 1927 přednosta Všeobecného odboru ministerstva, Praha 

 1927 - 1939 přednosta I. odboru /všeobecného/ ministerstva 
 

 

brigádní generál Jaroslav Červinka 
 1899 - 1907 vojenské studium, Pskov 

 1909 - 1909 velitel pěší čety 151. pěšího 

pluku, Kověl 

 1909 - 1911 praporní pobočník 151. pěšího 

pluku, Běrjoza Kartuzskaja 

 1911 - 1912 plukovní pobočník 151. pěšího 

pluku, Kověl 

 1912 - 1914 velitel pěší čety Sankt-

pětěrburského pěšího pluku osobní gardy, 

Sankt-Pětěrburg 

 1914 - 1914 vojenské studium, Moskva 

 1914 - 1914 velitel pěší čety Sankt - 

pětěrburského pěšího pluku osobní gardy, 

východoevropské válčiště 

 1914 - 1915 nemocniční ošetřování po zranění 

 1915 důstojník štábu 2. armády, východoevropské válčiště 

 1915 - 1916 nemocniční ošetřování 

 1916 - 1917 velitel poddůstojnické školy 3. gardové pěší divize, Pětrograd 

 1917 - 1917 člen Formační komise československých vojenských jednotek, Kyjev 

 Pirjatin a přesun 

 1918 - 1918 podnáčelník štábu Československého armádního sboru, přesun a sibiřské 

válčiště 

 1918 - 1920 velitel 2. československého jezdeckého pluku, sibiřské válčiště a přesun 

 1920 - 1920 velitel 27. lodního transportu, přesun 

 1920 - 1923 velitel Jezdeckého pluku 2, Olomouc 

 1923 - 1925 velitel Pěší brigády 9, České Budějovice 

 1925 - 1925 velitel Jezdecké brigády 3, Bratislava 

 1925 - 1925 vojenské studium, Versailles 

 1925 - 1936 velitel Jezdecké brigády 3, Bratislava 

 1936 - 1938 velitel Okrskového velitelství Brno, Brno 

 1938 - 1938 velitel Posádkového velitelství Brno, Brno 

 1938 - 1939 velitel Posádkového velitelství Velká Praha, Praha 



armádní generál Josef Šnejdárek 

 Narozen  2.4.1875  R.U. 

 Zemřel     13. 5. 1945 Casablanca Maroko 

 Rok 1891 C.K. armáda 

 Rok 1907 cizinecká legie důstojník  

u pluku alžírských střelců  

 První světová válka  západní fronta 

(major) několikrát raněn a vyznamenán. 

 Září  1919 vojenský velitel Prahy   

 Rok 1919 velitel ČS vojsk bojující  

o Těšínsko (sedmidenní válka  

s Polskem) 

 15. 5. 1920 byl nařízen atentát na jeho 

osobu (neúspěšný) 

 Velitel divize v bojích proti Maďarské 

republice na Slovensku, kde zvítězil  

v bitvě o Zvolen a jeho vojska obsadila část bývalých Uher. 

 1927 formálně opouští řady francouzské armády a vstupuje do československé armády.  

 V armádě ČS jmenován 30. 11. 1930 do hodnosti armádní generál. 

 Rok 1932 dal rozkaz k opevnění bratislavské Petržalky  

 V letech 1933 – 1935 bylo hotovo 9 objektů středního opevnění. 

 Roku 1939 odchází do Francie. Po obsazení odchází do Afriky, kde 13. 5. 1945 umírá 

ve věku 70ti let. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Webové stránky, facebook, instragram  

Od loňského roku, kdy jsme začínali s prezentací PVP a podřízených útvarů (Ústřední 

hudba AČR a Vojenská hudba Olomouc) na těchto portálech, jsme udělali velký kus práce.  

Na facebooku jsme za celý rok zveřejnili celkem 179 příspěvků, z nichž 122 bylo úspěšných. 

Což znamená, že měly více než 50 lajků a 5 sdílení. 

Ani na našich webových stránkách a rezortních médiích jsme nezaháleli.  

 

 

Tabulka odesílaná na GŠ, sloužící ke čtvrtletnímu vyhodnocení „prezentace“ PV Praha na sociálních sítích a v médiích. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Posádkové 

velitelství Praha                         

POČET 

SLEDUJICÍCH

FACEBOOK

POČET 

PŘÍSPĚVKŮ

FACEBOOK

FB AČR/MO ARMY.CZ A REPORT
WWW 

JEDNOTEK

NAVRHOVANÝ 

STANDARD
20/MĚSÍČNĚ 8/MĚSÍČNĚ

NAD 50  

ÚSPĚŠNÝ

40 - 50 

PRŮMĚRNÝ

POD 40 

NEÚSPĚŠNÝ
1/MĚSÍČNĚ 6/ROČNĚ 3/ROČNĚ 2/MĚSÍČNĚ

LEDEN 59 8 4 2 2 1 1 2

ÚNOR 50 8 4 1 3 1 2

BŘEZEN 96 13 9 4 0 1 1 1 2

1. ČTVRTLETÍ 

průměr
68,33333333 9,666666667 5,6667 2,33333 1,6666667 1 0,333333333 0,666666667 2

DUBEN 174 14 10 2 2 1

KVĚTEN 123 18 13 3 2 1 0

ČERVEN 110 7 6 0 1 2 1 2

2. ČTVRTLETÍ 

průměr
135,6666667 13 9,6667 1,66667 1,6666667 1 0,333333333 0 1

ČERVENEC 45 14 10 0 4 1 1 2

SRPEN 55 21 14 2 5 2 1 2

ZÁŘÍ 27 13 10 4 1 2

3. ČTVRTLETÍ 

průměr
42,33333333 16 11,333 2 3,3333333 1 0,666666667 0 2

ŘÍJEN 74 21 12 5 3 2 2 0 2

LISTOPAD 41 21 17 2 2 1 1 0 2

PROSINEC 23 21 13 6 2 0 0 0 2

4. ČTVRTLETÍ 

průměr
46 21 14 4,33333 2,3333333 1 1 0 2

CELKEM ZA ROK 877 179 122 31 27 12 7 2 21

REZORTNÍ MÉDIA

LIMIT ÚSPĚŠNOSTI 

PŘÍSPĚVKU - FACEBOOK

FACEBOOK



Leden 

Nový rok zahajujeme tradičně. Vzpomínkou na 

armádního generála Tomáše Sedláčka 

    

Tomáš Sedláček, čestný příslušník praporu Čestné stráže AČR a válečný veterán, 

navždy zůstane legendou a osobností odboje druhé světové války. 

Velitel posádky Praha plukovník Radek Šíba dne 7. ledna položil věnec u pomníku gen. 

Sedláčka, a tím za všechny vojáky vzpomenul na člověka, který bojoval za své ideály a vydržel 

mnohé. 

 

 Pietní vzpomínka se uskutečnila u příležitosti nedožitých 103. narozenin. 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Plukovník Šíba během pietní vzpomínky v areálu PV Praha. 



11.1. Pohřeb s vojenskými poctami – plk. v. v. Pavel Veselý, Krematorium Motol 
  

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Bezpečnost nade vše! Zimní podmínky jsou 
vždycky challenge! 

Svět se změnil, ale to neznamená, že se výcvik 

zastavil 

 
Lednové střelby Čestné stráže AČR a štábu posádky proběhly ve výcvikovém prostoru 

za "sněhu a ledu.“ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 
Střelecký postoj velmi ovlivňuje výsledky střelby. 

Vrchní praporčík k nepoznání … střelecké skóre 
mluví ale jasně. 



Jsou motivovaní, odhodlaní a patří k nám 

 
Vítáme, nové tváře Čestné stráže. První dny jsou náročné, ale trénink dělá mistra. 

Držíme Vám palce. Už brzy zazáříte. Dvacátý první den byl ve znamení nácviku protokolárních 

aktů a střeleb. 
 

 

 

  

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Instruktor nrtm. Pavel Knotek kontroluje případné nedostatky. Bez správného postoje není 
správné rány. 

Jednotka musí zvládnout náročný výcvik. Sebemenší chyba je vidět, proto je důležitá soustavná 
příprava. 



Únor 

Ve vojenském orchestru nemáme pouze hudebníky 

 
Do noty nám skvěle hrají také ženy. A to vůbec poprvé v historii armádní hudby. Jsou 

čtyři, dokonale ladí s celým souborem a výborně si rozumí se saxofonem, lesním rohem  

a klarinetem. Zelená jim za Vojenskou hudbu Olomouc zkrátka moc sluší! 

 

 

 

  

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Žádné úlevy, ani výhody…vojákyně mají stejné podmínky jako 
vojáci. 

              V orchestru mají vojákyně své čestné místo. 



            Držte si klobouky, nasaďte helmy! Mistr to provede způsobem střelným! 

Že dnešním dětem neuděláte radost exkurzí? 

 

Nadpraporčík Pavel Duben předvedl 9.2 žákům ze Základní školy v Krušovicích, jak si 

v přírodě rychle a bezpečně rozdělat oheň a připravit si něco rychlého k snědku!!! Jen se po 

tom zaprášilo!!! 

Odpoledne společně navštívili i Památník Lidice. Tam Pavel opět prokázal, že není jen 

všestranný voják, ale i skvělý vypravěč. Podat malým dětem tak smutný příběh věrohodně  

a poutavě, to dokáže opravdu málokdo. 

Děkujeme, Pavle! A velká pochvala dětem, které byly jedno velké „ucho“. 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

      Nejen hajný může být lesa pán. 

Památník Lidice - I takto může vypadat výchova k občanství. 

https://www.facebook.com/Kru%C5%A1ovice-110846282276833/?__cft__%5b0%5d=AZU27glZpU363yEPMLfqhn8zBj-lUwCmccR-VRPZzVO3EO21Tpshb4maKLzP8OO3lUjlIIq2bkf3r9qAQ2F1bW7aWEUd6_FLNeKP13Hi8ks-TvmqGBoavI2yzKrPd6Oef93DHda7_0DD1dAkfrNAf5mMH_tfQErgYXG40UHbbkDzPg&__tn__=kK-R
https://www.facebook.com/lidicememorial/?__cft__%5b0%5d=AZU27glZpU363yEPMLfqhn8zBj-lUwCmccR-VRPZzVO3EO21Tpshb4maKLzP8OO3lUjlIIq2bkf3r9qAQ2F1bW7aWEUd6_FLNeKP13Hi8ks-TvmqGBoavI2yzKrPd6Oef93DHda7_0DD1dAkfrNAf5mMH_tfQErgYXG40UHbbkDzPg&__tn__=kK-R


 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



                                                                                     Četař Jiří Průcha během pietního aktu. 

Představujeme profesi: Zbrojíř u Čestné stráže  

 
Četař Jiří Průcha slouží u Čestné stráže AČR už téměř pět let. V březnu minulého roku 

dostal šanci „zužitkovat“ svou velkou zálibu ve zbraních a hlavně značnou zručnost v nové 

profesi – stal se zbrojířem Čestné stráže. 

 

„Nejdůležitější vlastností dobrého zbrojíře je preciznost. Právě proto se profese zbrojíře 

stala mojí srdeční záležitostí,“ vysvětluje četař Jiří Průcha. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Dějiny nepíší historici, dějiny píší ti stateční 

 

S blížícím se návratem našeho kolegy z afrického Konga jsme nemohli nevzpomenout, 

kde všude už vojáci posádky Praha sloužili a pomáhali – ať už v rámci mírových a stabilizačních 

operací NATO či pozorovatelských misí OSN. 

Naši vojáci působili v Bosně, Kosovu, Iráku či Afghánistánu, ale i například v Kongu, 

Gruzii, Lotyšsku, či Středoafrické republice a mnoha dalších lokalitách. 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Major Ševčík Mise OSN. V Demokratické republice Kongo pokračuje dále i s 
přispěním Posádkového velitelství Praha. (foto 2020) 

Kaplan Vánoční setkání se sestrami sloužícími chudým, Kábul - Afghanistan 
(2018). 

https://www.facebook.com/NATO?__cft__%5b0%5d=AZVH80HAOvKSLV5wM46XC84n1SjenxMl4dyOERHW_zQo6PTu2FVHPgUUgeIRYSRFhS_2O_EHYamo5yLmLYLu-mq1Vsu_J7uZR24oMhWm-E8LdjOvT_R4aC5i_dmagfNguFLnrnllKCYSjPDLFjwpwjvudB3ZvlMD5GcDP_MFSmkuyw&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/osn/?__cft__%5b0%5d=AZVH80HAOvKSLV5wM46XC84n1SjenxMl4dyOERHW_zQo6PTu2FVHPgUUgeIRYSRFhS_2O_EHYamo5yLmLYLu-mq1Vsu_J7uZR24oMhWm-E8LdjOvT_R4aC5i_dmagfNguFLnrnllKCYSjPDLFjwpwjvudB3ZvlMD5GcDP_MFSmkuyw&__tn__=kK-R


    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Mikuláš Šandor - bez spojení, není velení. (KFOR 
(2004) 

Miroslav Leška -  vojáci posádky Praha nechyběli ani v Kosovu (KFOR 
2003), hlídka na hraničním přechodu. 

Ján Kotvas - individuální výcvik vojáků neustává 
ani během operačního nasazení, Bosna (1996). 



Březen 

 

Výcvik nováčků pokračuje 

 
Naši noví čestňáci mají dva měsíce náročného výcviku úspěšně za sebou a výsledky 

jsou znát. Přesnost cviku, lehkost pohybu, elegance a šarm jedince i celku, to je základ našeho 

výcviku. Je to dřina, ale díky tomu je každá protokolární akce sehraná na jedničku. 

 

Jedeme dál a jsme na vás pyšní, jak jste to zvládli. 
 

 

 

 

 

 

 

 

  

 
 

 

Oční kontakt je důležitý - kladení věnce musí být      
provedeno synchronizovaně. 

Pochod s puškou v poloze na rámě je třeba ještě 
doladit. 

Nová sestava čestňáků. 



Už dorazily na posádku 
 

15. března Vám představujeme, naše nové pamětní nože z dílny tradičního českého 

výrobce Mikov. 

 

Ocelovou čepel nožů zdobí nápis ''Ve slávě i smrti'' a symbolizuje naši tradici, hrdost, 

vlast a jednotku Čestné stráže. 

 

Věříme, že nové přírůstky v rodině vojenských nožů vzbudí radost a dobře nám 

poslouží. 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

''Ve slávě i smrti'' 



  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Čestňácká výzva 

22. března jsme odstartovali výtvarnou soutěž: Namaluj čestňákovi novou uniformu. 

Soutěž je určena dětem do 15 let, které se mohou vyřádit jak umělecky, tak i kreativně! 

Staňte se na chvíli našimi dvorními návrháři. Vezměte pastelky do ruky a namalujte 

vojákům zbrusu novou výstroj.  

Prohlídka areálu Posádkového velitelství Praha je jednou z hlavních výher. A naše 

komentované prohlídky stojí opravdu za to! 

Těšíme se na všechny Vaše návrhy! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 



 

Slavíme!  

 
22. března máme přesně 1 000 sledujících. Milí příznivci, fanoušci - VELKÝ DÍK patří 

právě Vám!!  

 

Aktuality ze světa posádky jsou tu pro Vás více než rok. Jsme moc rádi, že jste s námi. 

Zároveň děkujeme všem našim kolegům a kamarádům, kteří se s Vámi dělí o své příběhy a 

aktivity Čestné stráže a vojenských hudeb. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Sluchátka nasadit, notebook připravit  
 

23. března přes 80 vojáků Čestné stráže trasuje. Jedeme i o svátcích a víkendech už více 

než půl roku. Nově se do trasovacího týmu zapojí společně se svými kolegy i svobodnice Julie 

Vacíková.  

 

 „Jakákoliv pomoc se počítá. Jsem ráda, že jsem součástí týmu a mohu pomáhat tam, 

kde je třeba. Trasování je o předávání důležitých informací, které se budu snažit poskytnout 

srozumitelně a přesně - to je základ. Pušku tak nově vystřídají sluchátka,“ dodává nadšeně 

svobodnice Vacíková, která je na posádce teprve pár měsíců. 

 

Věříme, že to nováčkům půjde stejně tak dobře jako našim ostříleným borcům. 

 

 

Prvotní školení k trasování 
probíhá on-line a je 
koordinováno metodiky ze 
společnosti Daktela. Naši 
vojáci si prošli úvodním 
kurzem, aby vše dokonale 
zvládli. S desátníkem 
Lukášem Koukolou následně 
probrali trasování v praxi. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Úsměv svobodnice Vacíkové je  

poznat i přes roušku. Tak to má být! 



Světový den učitelů, posádkový den instruktorů 
 

Páni instruktoři Čestné stráže a vojenských hudeb, 28. březen patří právě Vám.  

 

Víte, jak efektivně vést výcvik a předávat vojákům to nejpodstatnější - klíčové 

dovednosti a cenné zkušenosti.  

 

Ceníme si Vaší práce. Ať se daří. 
 

 

Nadpraporčík Libor Dlouhý 

je skvělý kytarista, koncertní mistr 

a výborný zpěvák. Také neúnavný 

sportsman!  

Ve Vojenské hudbě 

Olomouc začal od píky  

a postupně stál v čele několika 

souborů menšího nástrojového 

obsazení. Několikrát byl hlavním 

moderátorem Mezinárodního 

festivalu vojenských hudeb  

v Olomouci a Kroměříži (na fotce 

se zpěvačkou Hanou Holišovou, 

2018). 

 

 

 

 

 

 

Nekompromisní. Takový je instruktor Čestné stráže AČR nadrotmistr David Stuchlý.  

Ve vyškovské akademii absolvoval náročný kurz pro instruktory střelecké přípravy. 

Během výcviku klade vysoké nároky na všechny vojáky bez rozdílu! 



 

 

Zásadový. Na pozici instruktora Čestné stráže AČR působí nadrotmistr Pavel Knotek 

už více než 5 let. Je všestranným vojákem, který vyniká zejména nadstandardními znalostmi 

vojenské zdravotnické přípravy.  

Před třemi lety se zúčastnil soutěže americké Národní gardy v Nebrasce – Best Warrior 

Competition. Zvítězil v kategorii praporčického sboru!!!!! 

 

 

 

                                                                                                                                             

Instruktoři Čestné stráže 

vedli výcvik Policie ČR  

v rámci přípravy na 

přehlídku v roce 2018.  

Zaměřovali se zejména na 

nácvik slavnostního 

pochodu a manipulace  

s bojovými prapory. 

 

 

 

 

 



Duben 

 

Duben přichází a není to apríl 

 

Říká se: „Je-li duben pěkný, bude květen ještě lepší.“ Ale těžko hledat někoho lepšího, než je 

Duben – proto je to vrchní praporčík. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nadpraporčík Pavel Duben je excelentní střelec, 

všestranný voják – prostě člověk na svém místě. 

Řídí se i svým mottem „Vrchní praporčík je pro 

vojáky jako zeď, mohou se o něj opřít, ale  

i narazit.“ 

 

 

 

 



Speciální velikonoční dárek Vojenské hudby 

Olomouc 

 

1. dubna vystoupí klarinetové kvarteto s excelentními hosty. Slyšet bude nádherný duet, 

přestože v italštině, určitě budete rozumět téměř všemu. Nahlédnete do prostředí půvabného 

Klášterního Hradiska v Olomouci. 

Klarinetové kvarteto Vojenské hudby Olomouc posílá tento hudební dárek vojákům, 

jejich rodinám - prostě všem, kteří žijí pro druhé - „Vivo per lei“. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Slavnostní předání proběhlo před pomníkem gen. Sedláčka. Pamětní odznaky symbolizují 
poděkování za plnění pracovních povinností, rozvoj tradic AČR a posádky. 

Dnešní den patřil těm největším dříčům  

 
U příležitosti 17. výročí založení Posádkového velitelství Praha byli 7. dubna oceněni 

zejména vojáci Čestné stráže, kteří pomáhají s trasováním Krajské hygienické stanici, pracují 

nonstop, bez ohledu na svátky či víkendy. Dík patří všem ostatním oceněným za nasazení  

a zodpovědný přístup k práci.  

 

Při udělování pamětních odznaků byly dodrženy všechny podmínky v rámci 

hygienicko-epidemiologických nařízení. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

„Bronzový“ nadporučík Jan Migdau před 
pomníkem legendy a osobnosti odboje 
druhé světové války - gen. Tomáše 
Sedláčka. 



Na Posádkové velitelství 8. dubna dorazila návštěva 

  
Vrchní praporčík AČR štábní praporčík Peter Smik. Velký obdiv a poděkování si od něj 

zasloužili naši kolegové z trasovacího týmu. A nechyběl ani ukázkový hovor, který jen 

potvrzoval to, že máme za sluchátky skutečné profíky. 

 

„Veřejnost teď vnímá hlavně vojáky v nemocnicích, očkovacích centrech. Chci, abyste 

věděli, že i vaší neviditelné práce si my s generálem Alešem Opatou vážíme,“ dodal při své 

návštěvě vrchní praporčík Armády České republiky Peter Smik. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

  

 
 
 
 
 
 
 
 

Ukázkový hovor předvedl četař Blažek. Hovor má několik fází. Není to jen o 
komunikaci. Veškeré údaje se musí pečlivě zaznamenat a případně vyhledat. Takový 
hovor může trvat i desítky minut. 



Kontrola musí být 

 
Jarní úklid a příprava na sezónu. Snad už se těch akcí dočkáme. 13. dubna jsme si vzali 

na mušku náš sklad vlajek. Ale není sklad jako sklad. Ten náš je plný vlajek, praporů, 

podstavců, plat. Vše musí být na svém místě a skladováno za přísných podmínek, řádně 

zkontrolováno, spočítáno, bez vad na kráse a nedostatků.  

 

Věděli jste, že: 

- ve skladě máme přes stovku státních vlajek,  

- největší vlajka je v rozměru 300 × 500 cm a je umístěna na Národním památníku na 

Vítkově; 

- na bojové prapory se proti dešti a vlhku používají speciální obaly; 

- bojové a historické prapory čistí dle prověřených restaurátorských postupů 

specializovaná firma, která kontroluje i okrasné vyšití; 

- každý prapor zdobí výšivka, která podstatně ovlivňuje i váhu samotného praporu;  

- stojany na vlajky váží kolem 100 kg, aby unesly žerdě a odolaly povětrnostním 

podmínkám? 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Standardní rozměry vlajek jsou 300 × 150 
cm. Vlajky jsou vyrobeny z polyesteru, jsou 
odolné a nežehlí se. 

Čestná stráž Armády České republiky před Národním památníkem 
na Vítkově s historickými prapory vojenských jednotek z první a 
druhé světové války. 



Hymny, fanfáry a červený koberec 

 
Vojáci a vojákyně Čestné stráže běžně plní protokolární úkoly spojené se slavnostním 

uvítáním zahraničních návštěv na celém území České republiky.  

 

15. dubna, po dlouhé pomlce způsobené pandemií, svou přítomností podpořili 

slavnostní přijetí slovenského premiéra Eduarda Hegera v historických prostorách Kramářovy 

vily. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

. 

 

Premiéři SR a ČR během dnešního 
slavnostního uvítání na Kramářově vile 
v Praze. 

Tři varianty uniforem Čestné stráže symbolizují pozemní, 
speciální a vzdušné síly AČR a dodávají protokolárním akcím 
patřičnou důstojnost. 



Nrtm. Kočtářová působí ve Vojenské hudbě Olomouc. 

Nadrotmistryně Kristýna Kočtářová  

 

Až ji někde uvidíte, bude to: 

a) ve vojenském orchestru Olomouc při hraní na lesní roh 

b) u hasičů – jako dobrovolnou hasičku a členku výjezdního týmu 

c) při požárním sportu 

d) v lese - při myslivosti 

e) všude, všechny možnosti jsou správně  

 

Vojákyně. Hasička. Hudebnice. Myslivkyně. Takové kombo jsme tu ještě neměli! 

Kristýna je opravdu všestranná, adrenalin je jejím dopingem. Několik let se věnuje i požárnímu 

sportu, takže musí dřít – několikrát týdně běhá a trénuje požární útoky, což není žádný med. A 

jako žena to zvládá samozřejmě se vší elegancí. Respekt, smekáme. 

„Tým požárního sportu a výjezdová jednotka musí fungovat jako celek. Při požárním 

sportu můžeme být jako jednotlivci sebelepší, avšak jedna bez druhé nezaběhneme dobrý čas. 

Stejně jako v jednotce, jeden bez druhého neuhasíme požár. Na ego tady není místo, hasičina 

se prostě dělá srdcem. I proto jsou dobrovolní hasiči stejně jako armáda jedna velká rodina,“ 

dodává nadrotmistryně Kristýna Kočtářová. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

U požárního sportu si dle Kristýny člověk lehko zvykne na rutinu útoku, rychle ztratí respekt. Vybavení není 
nesmrtelné, lidé nejsou bezchybní, a tak může nastat i situace, kdy se při útoku rozletí na kusy kovový, několik kilo 
vážící rozdělovač. 



Zahraniční návštěva  

 

21. dubna jsme přivítali náčelníka Ozbrojených sil Rakouska generála Roberta 

Briegera v Náměšti nad Oslavou. Přijetí zahraničních delegací mají vojáci Čestné stráže 

několikrát do roka. 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Armádní generál Aleš Opata a náčelník Ozbrojených sil Rakouska generál Robert Brieger 
budou jednat o další vojenské spolupráci. 

Společné foto našich čestňáků. Zvládli to bravurně! 



Vzpomínka na Josefa Balabána 

 
22. dubna je to přesně 80 let, kdy došlo k zatčení generálmajora Josefa Balabána, velitele 

legendární zpravodajsko-sabotážní skupiny Tři králové. Byl to protinacistický odbojář, 

diplomat a organizátor, který se nevzdal. 

 

Na stejném místě si dnes na rohu ulic Evropská a Studentská v Praze připomínáme jeho 

velkou osobnost. Důstojně a se vší poctou - s vojákyněmi Čestné stráže a Ústřední hudbou 

AČR. 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Přesně v těchto místech došlo před 80 lety k zadržení 
generálmajora Josefa Balabána. 

Hudební doprovod v podání Ústřední hudby AČR zazněl při 
vzpomínce na generálmajora Josefa Balabána. 



Přeneste se s námi na chvíli do historie 

 
…aneb letem světem do vzpomínek a událostí vojenských útvarů od roku 1962. 

Nahlédněte do ručně psaných a bohatě ilustrovaných kronik, které zachycují významná setkání 

a události, vojenské výcviky, slavnostní přísahy, sportovní dny. 

 

Každá stránka je unikát. Staré výstřižky z novin, černobílé fotografie – čas nelze 

zastavit. 
 

  

 
 
 
 

Knihovna v čase. V areálu 

poblíž knihovny (nyní žlutá budova) 

byl v roce 2014 slavnostně odhalen 

pomník generála Tomáše Sedláčka. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hrdina národa 

Emil Zátopek působil v 

armádě jako sportovní 

instruktor a vypomáhal 

také v Dukle. 
 

 
 
 
 
 
  



 

 

 
 

 

 

Kroniky jsou 

opravdu unikátní - 

zdobené vazby, bohaté 

ilustrace. 
 

 

 

 

Film Dva muži hlásí příchod (pracovní název Vojáček) a legendární Jaromír Hanzlík v 

roli vojáka Švadlenky. Natáčení probíhalo v kasárnách v pražských Dejvicích (nyní areál 

Posádkového velitelství Praha). 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 



Výcvik jede opět naplno!  

 
28. dubna střelby a lezení ve výcvikáči v Jincích.  

Byl to den plný adrenalinu, o kterém více řeknou fotky. 
 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jen horolezci a horolezkyně. Horolezčata jsou na distančce! 

Nejdůležitější je přesnost. 



Plukovník Radek Šíba společně s primářem Kliniky dětské hematologie a onkologie 2. lékařské 
fakulty Univerzity Karlovy a FN Motol MUDr. Vladimírem Komrskou, CSc. 

Pomoc vychází od srdce 

 
Děkujeme všem kolegům, kteří se zúčastnili dobrovolné sbírky pro Oddělení dětské 

onkologie ve FN Motol. Společně táhneme za jeden provaz. 

 

Spolupráce s FN Motol si velice vážíme a určitě se nevidíme naposledy. Dětský úsměv 

je nejvíc a my chceme být u toho! Až to situace dovolí, čestňáci a hudebníci Ústřední hudby 

AČR rozveselí děti na oddělení nebo přímo u nás na posádce. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Květen 

 

Návštěva na pražském Vítkově 

 
Na Čestném dvoře Národního památníku jsme dnes přivítali předsedu Vojenského 

výboru NATO Stuarta Peache. 

 

Vojáci a vojákyně Čestné stráže a Ústřední hudby AČR jsou dominantou významných 

slavnostních aktů, které se tu uskutečňují. Být jako jeden, v tom je naše síla. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Přivítání předsedy Vojenského výboru NATO Stuarta Peache proběhlo podle všech 
náležitostí. 



Den D je tady 

 

7. května jsme vyhlásili absolutní vítěze soutěže „Namaluj čestňákovi novou 

uniformu!“, která se uskutečnila ve třech kategoriích. Byl to opravdu těsný souboj lajků. 

 

Výhercům GRATULUJEME a těšíme se, až Vás budeme moci přivítat na exkurzi naší posádky. 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Výherce skupinové kategorie s nejvyšším 
počtem lajků: ZŠ a MŠ SOBÍŇOV. Na 
exkurzi areálu Posádkového velitelství 
Praha budou pozvány i další dvě třídy, 
které obsadily dělené 2. místo - 4. a 5. 
třída ZŠ a MŠ KRUŠOVICE a 5. třída ZŠ 
CYRILA BOUDY, KLADNO. 

Výhercem individuální kategorie s nejvyšším 
počtem lajků se stal žák, který našemu 
čestňákovi namaloval parádní vlajkovou 
uniformu! 



Vojáci Čestné stráže stříleli čestné salvy na počest padlých bojovníků ve 2. světové válce. 

8. května Den vítězství 

 
Přesně ve 23:01 hod. došlo před 76 lety k zásadnímu momentu evropských dějin. Nastal 

konec 2. světové války. Den vítězství. 

 

Konec nejtemnější kapitoly historie jsme si dnes připomněli nejenom na pražském 

Vítkově, ale také u dalších pomníků a památníků našich hrdinů, kteří bojovali za svobodu  

a vlast! 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

Památku padlých vojáků uctil prezident republiky Miloš Zeman. 



Poručík Radek Mareš ve společnosti ostatních oceněných. Medaili převzal z rukou náčelníka Generálního štábu 
AČR armádního generála Aleše Opaty. 

Ti nejlepší si nestěžují 

 

Poručík Radek Mareš, velitel jedné z čet praporu Čestné stráže AČR, byl 10. května 

oceněn Čestným odznakem Armády ČR za zásluhy III. stupně – zejména za skvělé vedení 

vojenského trasovacího týmu.  

 

Tým trasovačů se shoduje: “Poručík Mareš nás dokázal motivovat a podpořit. 

Připomínal nám, proč je naše práce důležitá. A že vždycky sloužíme tam, kde nás armáda 

potřebuje.“  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

10. 9. 2020 byl na Posádkovém 

velitelství vytvořen trasovací 

tým v počtu 30 osob. Během 

pandemie narostl počet 

trasovačů až cca 70 vojáků. V 

současné době aktivně trasuje 

asi 15 osob. Zbývající se plně 

věnují své původní profesi a 

zabezpečují protokolární akty.  

 

 



Střelby  

 

12. května příprava na ostré střelby v Jincích. Instruktor byl opět nekompromisní. 

Sušili jsme a zase sušili. 

V Jincích to chvílemi vypadalo, že si dáme ještě lekci z vojenského plavání, ale 

výsledky byly skvělé. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Čisté maskáče nám dlouho 

nevydržely. 

 

 

 

 

 



Velitel Vojenské hudby Olomouc 

 

DŘÍVE: judista a bojovník reálné sebeobrany RBSD  

DNES: velitel vojenské hudby a vášnivý fotograf 

Vojenská hudba Olomouc má v čele orchestru milovníka focení a bojových sportů v 

jednom. Velitel a hlavní dirigent major Gustav Foret si od taktovky nejraději odpočine za 

objektivem.  

 

Jeho fotografie sklízí jeden úspěch za druhým, prim hrají převážně kočkovité šelmy. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

Velitel Vojenské hudby 

Olomouc se několik let věnoval 

bojovým sportům. Fotografie  

z roku 1984 ho zachycuje při 

souboji v judu. Poté začal 

trénovat RBSD (Reality Based 

Self Defense) - jedná se o tzv. 

reálnou sebeobranu, která 

připravuje jedince na situace, 

kdy může dojít např. k přepadení 

apod. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Major Gustav Foret se věnuje 

focení přes 20 let. Nejraději fotí 

zvířata v ZOO, kde se snaží 

zachytit jejich pohyb. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Natáčení se uskutečnilo před branami Posádkového velitelství Praha. 

Svobodník Trung Hieu Mai je velkou oporou 

 
18. května dostal svobodník Trung Hieu Mai šanci podílet se na natáčení informačního 

klipu pro Ministerstvo zdravotnictví ČR. Klip má pomoci s propagací výhod očkování proti 

COVIDu-19 i ve vietnamské komunitě.  

 

Svobodník Trung Hieu Mai je také dobrovolníkem ve vietnamské skupině. Pomáhá 

lidem s překlady a poskytuje jim důležité informace nejenom v době pandemie. 

Vojáci Čestné stráže pomáhají druhým i ve volném čase.  
 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  



Big Band Ústřední hudby to po dlouhé době 

pořádně rozjel  

 

O dokonalý hudební zážitek se 21. května postarali naši hudebníci a vokální sólisté u 

příležitosti konání františkolázeňského festivalu #hudBADoulic.  

Lázeňská kolonáda opět ožila - tančilo se, zpívalo, a to vše díky Big Bandu Ústřední 

hudby AČR. Díky, že rozdáváte radost hudbou. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.facebook.com/hashtag/hudbadoulic?__eep__=6&__cft__%5b0%5d=AZX5vXZc3Edc33mdmsk_rJRG3lXj9PUcGb2LahUbMw_4I7JQAvsVn3VfL62f-y-pvwtwrLmFmzDIU4-pEAaJcQ61fapTdv4wysONwNXq3bApsSjmFI9eYGZaXmRJ6vc81jBMthoLHoEnQ-7ESVGDlZK458iWRCv17JP6BbATLMjDFnGusWN8n0EhiMOuas3-zso_-ZVf4gWPPhGgrpSeWxlX-e06XoWC0iQov6rCfzv7kA&__tn__=*NK-R


Běh pro válečné veterány okolo republiky“ finišuje 

 
25. května za sebou máme přesně 18 dnů od startu celoarmádního charitativního běhu. 

Naši vojáci si dali velké cíle, běhali NAPLNO každý den, aby společně podpořili Vojenský 

fond solidarity.  

 

Celkem máme naběháno přes 2 000 km. Díky VŠEM srdcařům za podporu a nasazení 

při běhu. 
 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ještě pár kliků a běžíme dál. 

Přes 80 vojáků Posádkového velitelství Praha se zúčastnilo celoarmádního 
charitativního běhu. 



Kamera, klapka, boucháme …  

 

Naše exhibiční jednotka začala 27. května natáčet  nové promo-video.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Noc kostelů není jen o prohlídce kostela, ale i setkávání 
lidí a vzájemné komunikaci. 

Posádkový kaplan major Petr Fiala. 

Noc kostelů 

 

28. května proběhl v rámci celé České republiky další ročník projektu s názvem "Noc 

kostelů", do něhož se zapojí také kostel sv. Jana Nepomuckého v Praze, jediný vojenský kostel 

u nás. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



  

Změřili jsme síly s kvalitním soupeřem 

 

31. května bylo pro nás příjemnou výzvou uspořádat „souboj“ s dětmi z MŠ Čínská v 

Praze 6. Za Posádkové velitelství byli vybráni vojáci s nejlepšími hracími schopnostmi. 
 

 

 

Přizvali jsme si posily  

z naší Ústřední hudby, 

neboť protivník byl  

v přesile. Melodie  

z večerníčků jsme uhráli 

na 1, ale znělku ze Star 

Wars jsme bohužel 

nezahráli, nebyly noty. 

Takže do příště máme 

úkol…. 

 

 

 

 

 

Ovšem „čestňácká 

puška“ byla velkým 

lákadlem. Tady jsme 

všichni zapomněli na 

souboj… velitel 

exhibiční jednotky 

praporčík Otakar 

Málek nám doslova 

roztočil celý svět. 

 

 

 

 

https://www.facebook.com/M%C5%A0-%C4%8C%C3%ADnsk%C3%A1-120990345269792/?__cft__%5b0%5d=AZXAmZUCFPyEUAn-AopqNwAXHGwIwuljryjR6pVkSMfwSd5q35pLZn8y1Povykdnw7-Wr3PBE0FJqpsykBCDUZY_BqJblbY7YQhlZOJeLndJTNKwHE_MrAwzkh0agEycs7UYScn1qFmvdoARjDfS99DkpWcTc351wRW9fYyDx0IMUw&__tn__=kK-R
https://www.facebook.com/praha6/?__cft__%5b0%5d=AZXAmZUCFPyEUAn-AopqNwAXHGwIwuljryjR6pVkSMfwSd5q35pLZn8y1Povykdnw7-Wr3PBE0FJqpsykBCDUZY_BqJblbY7YQhlZOJeLndJTNKwHE_MrAwzkh0agEycs7UYScn1qFmvdoARjDfS99DkpWcTc351wRW9fYyDx0IMUw&__tn__=kK-R


 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Odměnou za veškeré naše snažení nám byly úsměvy dětí, jejich radost a obrázky, které nám 

následně namalovaly. Ty není třeba komentovat… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Příprava na protokolární akt vyžaduje i pečlivou úpravu vnějšího vzhledu. foto: čet. Jan 
Hlaváč 

Červen 

 

Ženou za všech okolností 

 
Nejen maskáče, ale především reprezentační uniformu obléká Čestná stráž AČR.  

Do nedávna i vojákyně Čestné stráže nosily pánskou uniformu. V současné době už oblékají 

dámskou verzi tohoto stejnokroje, takže jsou konečně ženami za všech okolností…. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

                        Je krásné být ženou…. foto: čet. Jan Hlaváč 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

… a vzájemně si pomáhat. Zakoupením trička „Ženou za všech okolností“ jsme přispěly 

na provoz Bezplatné poradny pro ženy s onkologickým onemocněním. Jsme 

tým!!! www.zenouzavsechokolnosti.cz 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pánský střih uniformy odteď jen pro pány. 

http://www.zenouzavsechokolnosti.cz/?fbclid=IwAR3rrFEY0Ve9-tic93L581hMP4xueMErepx959S-mMigkNqWd8hmZqc-Cok


 

Symbol cti a statečnosti  

 

5. června odpoledne byla v Oborách u Dobříše za účasti vojáků Čestné stráže AČR 

odhalena pamětní deska generálmajoru i. m. Josefu Balabánovi, legionáři, československému 

vojáku a příslušníku skupiny známé jako Tři králové. 
 

 

 

 

Pamětní deska na počest genmjr. Balabána byla 

odhalena před jeho rodným domem v Oborách 

u Dobříše. Hostem této slavnostní akce, byl  

i první místopředseda Senátu Parlamentu ČR 

Jiří Růžička. 

 

            

 

 

 

 

 

 

 

Samohybnou kanónovou houfnici, jinak 

využívanou dělostřelci z Jinců, obdivoval 

každý návštěvník akce. 

 

 

 

 

https://www.facebook.com/Dob%C5%99%C3%AD%C5%A1-106207902751948/?__cft__%5b0%5d=AZW0GbwLuHXgw67VMlDiHFaeTKEo-LYKNEAjv5KNIMfdzKzOkuIzNpfLaz0rmDcucNwLOzt-eXe01Jn25OHRaqd_NKYim8B1r3svzpJxJRUuxQHd7QN1pBsNFOcGxW94VcYSR9JT2S-XR71SJ4ssFdUhy6DUeAiT7gLyuBx5pAgJEw&__tn__=kK-R


Když je potřeba i vrchní praporčík 
musí poslouchat. 

Skvělá zpráva  

 

Dnem 7. června byl znovu obnoven provoz posádkové jídelny a knihovny pro válečné 

veterány a vojenské důchodce. 

 

V rámci vzájemné ochrany dodržujeme všechna hygienická opatření a provádíme 

kontrolu očkování (testování) při vstupu na Posádkové velitelství Praha. 

 
 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

  

    

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Důkladná kontrola proběhla u každého. 



Nezapomenutelné události naší historie ... Lidice 

 

Malým, přesto významným aktem 10. června vzpomínáme na osudy lidických žen  

a dětí, které byly v budově kladenského gymnázia internovány po jejich násilném odvlečení  

z Lidic. 
 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

Děkovný koncert Pro Lidice 

 

11. června se v Lidicích uskutečnil 10. ročník Děkovného koncertu. S Ústřední 

hudbou zazpívali Dasha, Jan Smigmator a Lucie Silkenová  

 

 

 

 

 

 

  

Pietní místo u budovy kladenského 
gymnázia, které připomíná hrůzné 
dny žen a dětí. 

S úctou, láskou a přetrvávající 
bolestí v našich srdcích, 
vzpomínáme. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Další tragické události následovaly 

 
Stejně kruté, jako byly osudy lidických žen a dětí, byly také osudy lidických mužů. Ty 

jsme si připomněly 12. června při pietním aktu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Lidický památník při pietním aktu. 



U nás máme samé mistry  

 
Jedním z nich je desátník Jakub Studený - několikanásobný bronzový medailista JKA 

Europe Cup v Karate Championships. 

 

Na svém kontě má řadu úspěchů: je vítězem národních a mezinárodních soutěží v 

kumite a kata. Teď si opět utahuje černý opasek a chystá se na další závody.  

 

A jak říká: „Všechno je hlavně o nastavení mysli. Techniku se dokáže naučit každý, ale 

zachovat si jasnou mysl umí jen vítězové. A to platí nejenom v karate.“ 

 

 

Desátník Jakub Studený se věnuje karate od dětství. Na závody 

jezdí už přes 10 let a za tu dobu získal řadu medailí. 

Nejvíce si cení 3 bronzových medailí: 

 

JKA Europe Cup 2017 (Nizozemsko) 

European Shotokan Karate Championships 2016 (Řecko) 

European JKA Karate Championships 2014 (Praha) 

 

 

 

 

Na závody se připravuje dvoufázově - ráno 

před začátkem zaměstnání a poté večer na 

společných trénincích SK SHOTOKAN 

NERATOVICE. 

 

 

 

 

 

 

Jakub (vpravo)     

je hrdým čestňákem 3 roky. 

 

 

 

 



 

 

V lese jsme jako doma 

 
Je 17. června a my máme dvoudenní výcvik před sebou. Jedeme naplno - na suchu i ve 

vodě. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Poučení ke střelbám a jde se na to. 

První rána! V rámci velitelsko-štábního cvičení probíhaly střelby z pistole CZ 75 a útočné pušky CZ 805 
BREN A1 (na fotografii) i granátometu CZ 805 G1. 



Činnost střelce při plnění úkolů bojové hry. 

. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Instruktor při ukázce improvizovaných nadlehčovacích prostředků aneb jak správně překonat 
vodní překážku. 

Při činnosti pozorovatele v blízkosti 
dočasného kontrolního propouštěcího 
místa musíme být ostražití. 



 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hlavní organizátor výcviku si pro cvičící připravil velmi 
záludná překvapení. 

A kam teď? Součástí bojové hry byla samozřejmě i orientace v terénu 
a přesun podle azimutů. 

Vojenský výcvikový prostor Jince 
nabízí enormní možnosti při 
cvičení taktických drilů. 



Masové represe proti českému obyvatelstvu - 

Ležáky  

 
Dne 24. 6. 1942 byla osada Ležáky obklíčena, domy vyrabovány a zapáleny, obyvatelé 

zastřeleni.  

20. června v dopoledních hodinách jsme si připomněli tento čin nacistického násilí. 
 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kladení květinových darů přeživších zabezpečuje jednotka 
ČS AČR. 

Hlavním místem pro každoroční vzpomínání na obyvatele 
vypálených Ležáků je „Kniha vzpomínek“. 



Ze zkušebny Vás zdraví Ústřední hudba AČR. 

21. června je Evropský den hudby  

 

Vojenské hudby už naplno koncertují a přejí Vám v tento sváteční den jediné: 

Ať jste v práci, nebo na dovolené, důležité je být hlavně dobře naladěn.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Vítěz soutěže  

 
24. června jsme za branami Posádkového velitelství Praha přivítali vítěze soutěže pro 

děti „Namaluj čestňákovi novou uniformu.“ 

  

Kdo si hraje, nezlobí, aneb exkurze areálu posádky byla pro naše vítěze plná zážitků.  

 

 

Za milou návštěvu DĚKUJEME: 
 

 

 

 

 

Velitel Radek Šíba odměnil vítěze soutěže pozváním do areálu 
Posádkového velitelství Praha. Děti navštívily také Síň tradic, krejčovnu a 
plnily úkoly na jednotlivých stanovištích. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Děti si vyzkoušely základy první pomoci. 

Spokojení vítězové po exkurzi - žáci 5. třídy ZŠ Kladno, 
Cyrila Boudy 1188. 



Oslavujeme Den vítězství s hudbou 

 
Bez sokolů by nebyly legie, bez legií by nebylo Československo … řekl T. G. Masaryk. 

 

Den ozbrojených sil slavíme 30. června. Tedy v den, kdy v roce 1918 složily dva pluky 

československých legionářů přísahu věrnosti budoucí republice a položily tak základ 

autonomní československé armády. A právě Sokol byl mnohými díky své pomoci při vzniku 

první republiky považován za národní vojsko. 

 

Bylo nám ctí natočit video společně se sokolskými cvičenci a vzdát tak hold především 

všem legionářům, ale i dalším příslušníkům ozbrojených sil. Video na youtube.cz. 

 

Píseň "Hoj, vzhůru pestrý Sokole" složili společně A.Brotan, J.Veselý a S.Blecha.  

Text napsal J.V.Sládek.  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Slavíme společně, dnešek patří všem vojákům  

 
Každoroční oslavy Dne ozbrojených sil jsou připomínkou 30. června 1918, kdy ve 

francouzském Darney přísahali legionáři z 21. a 22. střeleckého pluku Československé brigády 

věrnost budoucí republice. 

 

Proto dnešek patřil především slavnostnímu nástupu a udělení vyznamenání našim 

vojákům - jak na pražském Vítkově, tak i u nás na posádce. 

 

 

Dobrá práce! Velká gratulace všem. 
  

  
 

 
 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

Plukovník Radek ŠÍba 
společně s velitelem praporu 
podplukovníkem 
Miroslavem Leškou jsou na 
naše oceněné vojáky 
patřičně hrdí. 

Za úspěšné absolvování kariérních 
kurzů získali kolegové osvědčení. 



Červenec 

 

Bojujeme 

 

Vojáci Čestné stráže pravidelně absolvují speciální tělesnou přípravu boje zblízka. Tentokrát 

to vyšlo na 7. července. 

 

 

 

Boj zblízka se skládá z jednoduchých  

a rychlých technik, jež jsou určené  

k sebeobraně, k boji či zneškodnění protivníka. 

 

 

  

 

 

 

Výcvik vedl náš instruktor boje zblízka - 

četař Otakar Moravec, který se věnuje bojovým 

sportům. Vojákům chce předat hlavně to, aby při 

střetu nezapomínali, jak naplno využít svůj 

potenciál. 

 

 

 

 

 
 



„Speciálka“ v Bechyni se pomalu blíží ke konci  

 
14. července na ferratě, 15. července na vodě. Zdokonalujeme své dovednosti ve vojenském 

lezení, plavání a v boji zblízka. 

 

Velký DÍK patří instruktorům, kteří nám připravili opravdu „nadupaný program.“  

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

.  

 

         

 
 

Nácvik na lanový most na ferratě. „Živý chodník“ nás 
prověřil. 

Bechyňská ferrata, neboli jištěná skalní cesta, patří k 
nejtěžším v České republice. Obtížnost ferraty je C/D. 
Téměř celá trasa je vedená v převisu. 

Lanový most a výhled na řeku Lužnici. 



 
 

 

 

 

Jsme v cíli! Zvládli jsme to!!! 

Ze skal rovnou na vodu. Slalomový kanál v Českém Vrbném je rozdělen na několik úseků 



Voják mezi rytíři 

 
Organizátoři rytířského 

tábora pozvali 20. července 

našeho kolegu do Lhotky  

u Mělníka, aby pozdravil „malé 

táborníky“ a ukázal jim, co 

obnáší vojenská profese. 

 

Kapitán Honza Toulec 

ukázal dětem několik „fíglů“, 

protože každý táborník si musí 

umět se vším poradit. Děti byly 

moc šikovné, díky za pozvání  

a snad zase za rok. 

 

 

 

 

 

 

Mistr svého „řemesla“ dosáhl uznání i v zahraničí 

 
Nadrotmistr Michal Damborský z Vojenské hudby Olomouc získal ocenění za svou 

dosavadní práci pro Mezinárodní vojenský orchestr v Belgii (SHAPE International Band).  

 

Ocenění převzal 22. července odpoledne z rukou admirála Joachima Rühle. Na tomto 

úspěchu se podílela i jeho manželka, která je skvělou houslistkou. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Kapitán Jan Toulec si pro děti připravil několik aktivit. Jednou z nich bylo 
i maskování. 

https://www.facebook.com/SHAPEInternationalBand/?__cft__%5b0%5d=AZXF6pE5E6r9iEVDOQSqEGe1AnPi-RCr_NF-Wyq2zSx0EMhMmPy6gjhAl32p7W4x3Sx8X3XCqjCfugAC5EeSdC4G_rVft3qYv14KAt4fRpy1hNQSo9Le5HPbFosRhAjb-OVZtLiEdAs0OIvsgWHBS5rzpB299v2KU644P3xv44vPrlAOOxiLSqbYz6Zh21cRxd0FRVXjlYuPvXganminM-OYMeiudwa43L_DImibwkmuJg&__tn__=kK-R


Nácvik střelby z BRENU. 

Tento týden s námi v Jincích "tábořili" instruktoři z Tábora. Děkujeme. 

Dobré rady z Tábora 

 

         Naši nepřetržitou přípravu jsme zúročili v týdnu od 30. července na polním výcviku 

v Jincích ... vojenské plavání, boj z blízka, střelby, taktická příprava, zdravotnická příprava … 

po boku nám stáli kluci z Tábora.  

 

  

 

 

 

 

             

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jak si poradit s převráceným raftem? 
Základní výcvik probíhal na klidné vodě. 
Zatím ... Vojenské plavání rozhodně 
nepředpokládá plavkovou úpravu. Plave se 
pěkně v maskáčích a kanadách. 

Jednotka za přesunu, taktika. 



Srpen 

 

Jdeme plavat 

 

Léto v plném proudu, řeky plné proudů. 

 

Není ale plavání jako plavání. Vojenské plavání je zaměřené především k získání 

dovedností, díky kterým voják dokáže nejen zachránit sám sebe, ale především ostatní. Např. 

překonat vodní překážku plně ustrojen, převrátit raft nazpět nebo zachránit tonoucího, to vše je 

na první pohled velice snadné a přesto leckdy dosti náročné.  

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

  

 

 

Takhle se daleko nedostaneme… 

Máte štěstí, že jdu zrovna 
kolem. Vstup do neznámé 
vody. 



  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vydržte, kamarádi, už jedeme. Zvládnutí pohybu plavidla je základ. 

Učíme se různé způsoby záchrany … například tažení tonoucího americkým způsobem. 



Rytíři nebes, které stojí za to si připomínat  

 
Po více než třech měsících od ukončení druhé světové války se do osvobozené vlasti 

vrátili čeští a slovenští letci ze čtyř československých perutí RAF (310., 312., 313., 68. stíhací 

a 311. bombardovací). 

 

365 sestřelených nepřátelských letadel a 6 sestřelených raket V1 mluví za vše. 

 

S trvalým respektem 16. srpna VZPOMÍNÁME. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Britské uniformy nemohly chybět. Významným hostem vzpomínkového aktu na Ruzyni byl plukovník David Catmur, 
britský vojenský přidělenec v Česku. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



19. srpna  Pohřeb s vojenskými poctami – plk. v.v. Ivan Petr 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Reprezentujeme za hranicemi naší vlasti 

 

Další pracovní víkend před námi. 23. srpna Vás zdravíme z Kyjeva, z nácviku na 

vojenskou přehlídku.  

 

 

 

 

 

 

 

 

   

 

 

 

 
24. srpna se uskutečnila vojenská přehlídka k 30. výročí nezávislosti Ukrajiny a byla 

pro jednotku Čestné stráže AČR nejen pracovním úkolem. Zároveň také mimořádným zážitkem 

a setkáním s jednotkami čestných stráží ze Švédska, Finska, USA, Slovenska, Litvy, Lotyšska, 

Estonska, Velké Británie, Moldávie, Rumunska a Gruzie a další. 

 

Přehlídky se účastnilo přibližně 5000 vojáků a na 400 kusů techniky. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Být jako jeden, v tom je naše síla 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Prezident Ukrajiny Volodymyr Zelenskyj. 

Jednotka Čestné stráže AČR během nácviku na vojenskou přehlídku. 



Čestná stráž AČR se představila na přehlídce k výročí nezávislosti Ukrajiny 

Autor: redakce 

K 30. výročí nezávislosti Ukrajiny se včera v Kyjevě konala vojenská přehlídka. 

Předvedla se na ní také jednotka Čestné stráže AČR, pro niž to bylo první velké 

veřejné vystoupení po téměř dvouleté covidové pauze. Za resort obrany se 

zúčastnili náměstek pro řízení sekce obranné politiky a strategie Ministerstva 

obrany Jan Havránek a první zástupce náčelníka Generálního štábu AČR 

generálporučík Jaromír Zůna. 

Do monstrózní exhibice se zapojilo 5 tisíc vojáků a 400 kusů armádní techniky. 
V téměř kilometrovém zástupu kromě Čechů pochodovaly také čestné stráže 
ze Švédska, Finska, USA, Slovenska, Litvy, Lotyšska, Estonska, Velké 
Británie, Moldávie, Rumunska či Gruzie. Některé státy – například Slovensko 
– představily i svoji techniku a speciální síly. 

Pro třicetičlenný český tým byla prezentace v Kyjevě nejen mimořádným 
zážitkem: „Byla to pro nás rovněž cenná profesní zkušenost. S ostatními jsme 
diskutovali, jak takové akce organizujeme a provádíme u nás, byla to dobrá 
příležitost, jak si vyměnit zkušenosti,“ říká major Tomáš Ševčík, zástupce 
velitele Čestné stráže AČR. 

České vojáky překvapila obrovská podpora a nadšení, které přehlídku vojsk 
doprovázely. „Lidé měli obličeje vyzdobené vlajkami, ovace sklízeli nejen 
ukrajinské celky, ale i zahraniční účastníci, včetně nás,“ podotýká Ševčík. 

V České republice se vojenská přehlídka podobného rozsahu konala 
naposledy v roce 2018, u příležitosti 100. výročí vzniku samostatného 
československého státu. Přes čtyři tisíce vojáků, příslušníků IZS a dalších 
složek tehdy pochodovalo i s technikou po pražské Evropské třídě. 

„Bylo zajímavé srovnat tu naši s vojenskou přehlídkou v zemi, kde stále 
probíhá ozbrojený konflikt. Když vojenské celky zpívaly a vykřikovaly: „Sláva 
Ukrajině – hrdinům sláva“, znělo to tak opravdově. Bylo z toho cítit odhodlání 
bránit svou vlast a hrdost na stát,“ popisuje nejsilnější zážitek Ševčík. 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Asijský tygr 

 

Je nový díl podcastu POZOR! 

POHOV! Poslouchat můžete  

v podcastových aplikacích či na webu 

army.cz . 

A kdo že byl tentokrát 25. srpna 

hostem Petr Toman? Popsat by se dal jako 

český Honza vietnamského původu s ryzím 

srdcem bojovníka. Nebo také svobodník 

Trung Hieu Mai z Posádkové velitelství 

Praha. 

Už když se Honza, jak se mu od mala 

říká, v mládí rozhodoval, co dál dělat, byla 

pro něj služba v našich ozbrojených složkách 

jasná volba. Pomyslnou bitvu mezi policií  

a armádou nakonec vyhrála zelená uniforma. 

Co ho vedlo k takovému rozhodnutí? Jak 

složité pro něj bylo začleňování  

do kolektivů? Proč mu křik instruktorů  

ve Velitelství výcviku-Vojenská akademie 

připomněl jeho rodinu či jak při covidové 

epidemii nečekaně pomáhal vietnamské 

komunitě? Na tyto a mnohé další otázky 

naleznete odpovědi v novém dílu podcastu 

#PozorPohov. 

 

Nalaďte si třeba na: 

https://open.spotify.com/episode/1ppVG0Ih32uNZBXYTnek7i  

https://podcasts.apple.com/.../asijsk%C3.../id1579172562...  

https://www.mocr.army.cz/.../pozor!-pohov!:-asijsky-

tygr.../ 

 

 

 

 

 

https://www.facebook.com/petan.toman?__cft__%5b0%5d=AZWIPDK_eUDGtvTLe8GhfmwpdzD1-pUU6q2iioUwV8GDaT5VV753kwrrySplUsELa7Ei0Kr3CCrIrqUa38a7vNW2SspUcF_QqVL8xU64QHo6A12AZCIA5256cZYPVdv0LGHtJb-PlvQZs9ShBATPsHsvZdCtYTtkzWFmdxfE7xqZ_1ZgfAaJ9BTjzVYRR6M4Iskk0PFa0MRROJaIcNPh0nYUCvMz-EwfvyTFaeoRdErYOQ&__tn__=-%5dK-y-R
https://www.facebook.com/posadkapraha/?__cft__%5b0%5d=AZWIPDK_eUDGtvTLe8GhfmwpdzD1-pUU6q2iioUwV8GDaT5VV753kwrrySplUsELa7Ei0Kr3CCrIrqUa38a7vNW2SspUcF_QqVL8xU64QHo6A12AZCIA5256cZYPVdv0LGHtJb-PlvQZs9ShBATPsHsvZdCtYTtkzWFmdxfE7xqZ_1ZgfAaJ9BTjzVYRR6M4Iskk0PFa0MRROJaIcNPh0nYUCvMz-EwfvyTFaeoRdErYOQ&__tn__=kK-y-R
https://www.facebook.com/posadkapraha/?__cft__%5b0%5d=AZWIPDK_eUDGtvTLe8GhfmwpdzD1-pUU6q2iioUwV8GDaT5VV753kwrrySplUsELa7Ei0Kr3CCrIrqUa38a7vNW2SspUcF_QqVL8xU64QHo6A12AZCIA5256cZYPVdv0LGHtJb-PlvQZs9ShBATPsHsvZdCtYTtkzWFmdxfE7xqZ_1ZgfAaJ9BTjzVYRR6M4Iskk0PFa0MRROJaIcNPh0nYUCvMz-EwfvyTFaeoRdErYOQ&__tn__=kK-y-R
https://www.facebook.com/InfoVeVVA/?__cft__%5b0%5d=AZWIPDK_eUDGtvTLe8GhfmwpdzD1-pUU6q2iioUwV8GDaT5VV753kwrrySplUsELa7Ei0Kr3CCrIrqUa38a7vNW2SspUcF_QqVL8xU64QHo6A12AZCIA5256cZYPVdv0LGHtJb-PlvQZs9ShBATPsHsvZdCtYTtkzWFmdxfE7xqZ_1ZgfAaJ9BTjzVYRR6M4Iskk0PFa0MRROJaIcNPh0nYUCvMz-EwfvyTFaeoRdErYOQ&__tn__=kK-y-R
https://www.facebook.com/hashtag/pozorpohov?__eep__=6&__cft__%5b0%5d=AZWIPDK_eUDGtvTLe8GhfmwpdzD1-pUU6q2iioUwV8GDaT5VV753kwrrySplUsELa7Ei0Kr3CCrIrqUa38a7vNW2SspUcF_QqVL8xU64QHo6A12AZCIA5256cZYPVdv0LGHtJb-PlvQZs9ShBATPsHsvZdCtYTtkzWFmdxfE7xqZ_1ZgfAaJ9BTjzVYRR6M4Iskk0PFa0MRROJaIcNPh0nYUCvMz-EwfvyTFaeoRdErYOQ&__tn__=*NK-y-R
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fopen.spotify.com%2Fepisode%2F1ppVG0Ih32uNZBXYTnek7i%3Ffbclid%3DIwAR28rtA5MfudUIfsZB2RK-k9CFFYLi6lqdIZHCAMpk-jrNuU6CADjfYzKNM&h=AT2DMGUBWoBG7KcaL5Y1DGVFLQ6DSaMPEIfol1uYlI1hpwaxVnPK8k8iF8rptaRyzX60gS6j0_0qS1GuHu32v9e01TRcm5MiVBjokbNmCzgCkjL72yT3aZ5o-L2NnbQmdYhz&__tn__=-UK-y-R&c%5b0%5d=AT0fuDOKKh5oYUn9p0SxXp1ezqC-mrI4ePb4DnP0_rsq5wljBVon3ZuH4b5g2XmjUXZAwKwtltl_xuT-d6qvNZ8aqm9Q_wCDAJocntimi_zyxULp84diGNGeyBGTcPVxG9D3j3rGoDdMbjU_e5wj4D4AlrxgoADhwFkOZlxbaN9xmatMO905vn9VfDQIM-xju6L4216QgCg4CiMOEQt8Xij6vBRQLeHtQP82nL8RJZrJlP68iSpePrI
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fpodcasts.apple.com%2Fcz%2Fpodcast%2Fasijsk%25C3%25BD-tygr%2Fid1579172562%3Fi%3D1000532935587%26l%3Dcs%26fbclid%3DIwAR2YRoBjUKcwz_ji7bx_sIwAsrL_TcGI-j_Zjt6GqDxbfiocvlgXieALV3Q&h=AT2Kl6Au5UIoYP7Dz914YBXEyZ3lfgKWwgbX0Byl2DoepawNzt2bUVDBfU0jTRk6z9x-rHF-mejOmDl06BRc_EOC5RlTJ5U4um-JdoO9SjYXvsTrrruBFK_yW3wtFyovlEyw&__tn__=-UK-y-R&c%5b0%5d=AT0fuDOKKh5oYUn9p0SxXp1ezqC-mrI4ePb4DnP0_rsq5wljBVon3ZuH4b5g2XmjUXZAwKwtltl_xuT-d6qvNZ8aqm9Q_wCDAJocntimi_zyxULp84diGNGeyBGTcPVxG9D3j3rGoDdMbjU_e5wj4D4AlrxgoADhwFkOZlxbaN9xmatMO905vn9VfDQIM-xju6L4216QgCg4CiMOEQt8Xij6vBRQLeHtQP82nL8RJZrJlP68iSpePrI
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fwww.mocr.army.cz%2Finformacni-servis%2Fpod%2Fpozor!-pohov!%3A-asijsky-tygr-229571%2F%3Ffbclid%3DIwAR2I1ZCrZzffAmjmuIPFEX1eFt1xUfYH9QokdNbfsjl4kbNL-9MLFJoloqo&h=AT3sGSGabUAXzOf-T2pGPNo_3HSRR2hxggnNdC_EITacs5j0BRGJN9-o0W4nvQWvKTemyNds_ykW7QjIUkmVca23nm_ntl3nE4gTBFzmPglDrbJ032c0ff2votjHCH23nkFs&__tn__=-UK-y-R&c%5b0%5d=AT0fuDOKKh5oYUn9p0SxXp1ezqC-mrI4ePb4DnP0_rsq5wljBVon3ZuH4b5g2XmjUXZAwKwtltl_xuT-d6qvNZ8aqm9Q_wCDAJocntimi_zyxULp84diGNGeyBGTcPVxG9D3j3rGoDdMbjU_e5wj4D4AlrxgoADhwFkOZlxbaN9xmatMO905vn9VfDQIM-xju6L4216QgCg4CiMOEQt8Xij6vBRQLeHtQP82nL8RJZrJlP68iSpePrI
https://l.facebook.com/l.php?u=https%3A%2F%2Fwww.mocr.army.cz%2Finformacni-servis%2Fpod%2Fpozor!-pohov!%3A-asijsky-tygr-229571%2F%3Ffbclid%3DIwAR2I1ZCrZzffAmjmuIPFEX1eFt1xUfYH9QokdNbfsjl4kbNL-9MLFJoloqo&h=AT3sGSGabUAXzOf-T2pGPNo_3HSRR2hxggnNdC_EITacs5j0BRGJN9-o0W4nvQWvKTemyNds_ykW7QjIUkmVca23nm_ntl3nE4gTBFzmPglDrbJ032c0ff2votjHCH23nkFs&__tn__=-UK-y-R&c%5b0%5d=AT0fuDOKKh5oYUn9p0SxXp1ezqC-mrI4ePb4DnP0_rsq5wljBVon3ZuH4b5g2XmjUXZAwKwtltl_xuT-d6qvNZ8aqm9Q_wCDAJocntimi_zyxULp84diGNGeyBGTcPVxG9D3j3rGoDdMbjU_e5wj4D4AlrxgoADhwFkOZlxbaN9xmatMO905vn9VfDQIM-xju6L4216QgCg4CiMOEQt8Xij6vBRQLeHtQP82nL8RJZrJlP68iSpePrI


27. – 28. srpna Festival vojenských hudeb Olomouc a Kroměříž  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Minulý víkend se v Olomouci a Kroměříži uskutečnil Festival vojenských 
hudeb. Přestože letos nebyl mezinárodní, dokázali jeho organizátoři 
připravit skvělou show. Mezi vystupujícími nechyběly ani hvězdy 
popového a operního nebe. 

 

Tradice festivalu vojenských hudeb nepřerušena 

Tradiční akce hojně navštěvovaná lidmi z okolí i vzdálenějších koutů republiky 
se po roční pauze vrátila do svých tradičních působišť. Hlavními lákadly byly 
samozřejmě koncerty Vojenského uměleckého souboru Ondráš, Vojenské 
hudby Olomouc a Ústřední hudby AČR, jejichž skvělý hudební výkon vylákal 
mnohé velké, ale i malé tanečníky k vydatné podpoře všech hudebních 
vystoupení. Hlavní inspektor vojenských hudeb podplukovník Kamil Mezihorák 
doplňuje: „Letošní ročník festivalu se vydařil i díky dobrému výběru interpretů. 
Vystoupili Dasha, Ondřej Ruml i operní diva Lucie Silkenová. Právě jejich 
energická vystoupení přitáhla maximální počet posluchačů.“ 

Vojáci Čestné stráže AČR si pro letošní ročník festivalu připravili nové 
exhibiční vystoupení, které vzbudilo velký ohlas. Také statické ukázky byly 
doslova obsazeny Olomoučany a Kroměřížany. Dlouhé fronty se stály před 
prezentačním stánkem Vojenské policie i vozidly Land Rover 
Kajman Pozemních sil AČR. Čestná stráž poprvé předvedla návštěvníkům 
festivalu nové reprezentační dámské uniformy, úplnou novinkou v rámci 
programu pak byla ukázka činnosti kynologů Vojenské policie.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://acr.army.cz/assets/informacni-servis/zpravodajstvi/hud-jpg.jpeg


Hudební krása v Olomouci vystřídala muzikantskou 

nádheru v Kroměříži 

 
Festival vojenských hudeb a poslední srpnový víkend. Toto jsou synonyma skvělé akce 

a výborného kulturního zážitku. Nejen díky počasí, ale především díky dobré práci 

organizátorů, se festival opravdu vydařil. 

 

Program nebyl ale pouze o hudbě. V obou městech se kromě Žesťového kvintetu 

Ústřední hudby AČR, Vojenské hudby Olomouc, Vojenského uměleckého souboru Ondráš, 

představila i exhibiční jednotka Čestné stráže AČR a psovodi Vojenské policie. Pro nejmenší 

návštěvníky byla připravena tvořivá dílna. 

 

Pokud jste neměli možnost přijít letos, zapište si do kalendáře srpen příštího roku  … 

"jdeme do toho znovu".  
 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

Sopranistka Lucie Silkenová prozářila koncert 
Ústřední hudby AČR několika operními áriemi. 

Zpěvačka Dasha společně s velitelem hudby - 
hlavním dirigentem pplk. Šípem zaujali všechny 
návštěvníky festivalu. 

Vojenský umělecký soubor Ondráš vystoupil jako 
tradičně v krojích. Tentokrát představili i zvláštní 
hudební nástroje z moravské folklorní oblasti 
Těrchové. 

Vzorně připravená exhibiční jednotka Čestné stráže AČR 
během svého vystoupení. Rozjeli to parádně, radost se dívat. 



VYDRŽET!! 

 
Takové bylo životní krédo generála Tomáše Sedláčka.  

 

Pietním aktem k 9. výročí úmrtí armádního generála Tomáše Sedláčka, jsme si 30. srpna 

v Lázních Toušeni připomněli, kým byl. 

 

Velitel Posádkového velitelství Praha plk. gšt. Radek Šíba při svém proslovu během pietního 

aktu zavzpomínal na gen. Sedláčka nejen jako 

příkladného vojáka, který se účastnil náročných 

bojů obou front druhé světové války, ale také  

na skutky, kterými přispěl k obnově vojenských 

tradic naší země. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Armádní generál Tomáš Sedláček … součást historie, legenda, ikona a v neposlední řadě voják. 

Voják, který byl zvláštním rozkazem jmenován Čestným příslušníkem 1. roty praporu Čestné 

stráže AČR. 

 

 

 



Září 

 

1. září 

 
Tento den není náročný pouze pro děti, vždyť i nám rodičům začíná náročné období. 

 

Příprava zahájena. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 



2. září Celorepublikové finále Odznaku všestrannosti, Brno 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Čest Vaší památce kluci … sílu a odvahu nám, do další práce. 

Náčelník Generálního štábu AČR armádní 
generál Aleš Opata při svém projevu nejen 
vzpomínal na všechny padlé vojáky, ale také 
projevil hrdost nad svými vojáky. 

Slavnostní nástup k ukončení činnosti Armády ČR 

v Afgánistánu  

 

Dnešní slavnostní akt na Národním památníku na Vítkově byl aktuální i pro 

příslušníky Posádkového velitelství Praha. Major Petr Fiala, vojenský kaplan a účastník tří 

misí v Afgánistánu, si nikdy nevybírá tu nejsnazší cestu. 3. září opět přijal nelehký úkol. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 
Mjr. Fiala byl jedním z vojenských kaplanů, který 
mohl vzpomenou na štábního praporčíka i.m. 
Tomáše Procházku. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Chemie je vážně věda! 

 
Přesvědčili nás o tom 9. září instruktoři z 31. pluk radiační, chemické a biologické 

ochrany z Liberce, díky kterým jsme získali nové poznatky, ale i praktické zkušenosti. 
 

 

             

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vyzkoušeli jsme nejen těsnost 
masek, ale také dekontaminaci 
zbraní pomocí dekontaminačních 
sad. 

Naše dovednosti i vědomosti týkající se 
“chemické přípravy” jsme si upevnili díky 
zasvěcenému výkladu libereckých chemiků. 
Dekontaminovat třeba i Tatru je pro kluky - 
chemiky hračka. 

https://www.facebook.com/31prchbo/?__cft__%5b0%5d=AZVjs8hEYVhK7FEkDnDjN7-BwWNqeul0eVFiXVPnu4y2MylCv0Z84g62b6zLTJvbXpXXUA8FudL6syJtvZBFm5ZUy6EWV8muyXhSjGWfl-p7k64CYfRNzTNiVRtwZ8M07ErgbHp8127k0ZTrntPS1tswdCzEv4C3kCHE2wAAUZxX8w&__tn__=kK-R
https://www.facebook.com/31prchbo/?__cft__%5b0%5d=AZVjs8hEYVhK7FEkDnDjN7-BwWNqeul0eVFiXVPnu4y2MylCv0Z84g62b6zLTJvbXpXXUA8FudL6syJtvZBFm5ZUy6EWV8muyXhSjGWfl-p7k64CYfRNzTNiVRtwZ8M07ErgbHp8127k0ZTrntPS1tswdCzEv4C3kCHE2wAAUZxX8w&__tn__=kK-R


Do VVP Brdy nás dopravil Mil Mi-17 a W-3A Sokol. 

Za chvíli nás čeká výsadek. 

Tak my už musíme letět  

 

Díky 24. základně dopravního letectva Praha-Kbely 10. září za leteckou podporu.

 

Čeká nás intenzivní vojenský výcvik v Brdech. 

 

 

 

 

 

 

 

   

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.facebook.com/lzkbely/?__cft__%5b0%5d=AZVzh6exBQysCKSP6iJoeaFfrBx46lnv-NFAD8suTmcE4v2808y5kQhT2XcFr91qLiOacQ-XSECgovBDodeWD-HXZCeAO8lw6v3Q8AYHFMa_FGKqFAx2vmmjb90V_1t8d-10P9wQvbpxf8HPhQilyK6yYZ_1-uj2ZGRGLF0JkdHVcw&__tn__=kK-R


Pro stavění improvizovaných přístřešků je nejlepší kámoš naše vojenské “pončo”, spaní je hotové 
během pár minut. A klidně, ať si prší 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Střelba z granátometu CZ 805 G1 byla 
dalším zpestřením celého výcviku.  



Po noci strávené v lese, jsme 11. září od rána prohlubovali vědomosti ve zdravotní  

a v základech přežití. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Hned zkraje vedl nrtm. Jiří Maryška zdravotní přípravu. Jak správně nasadit škrtidlo, ošetřit průstřel 
plíce, otevřenou zlomeninu nebo amputaci končetiny - to vše nám náš “CLSák” ukázal. 

Nadporučík David Nováček, který je instruktor přežití, nám zase ukazoval různé vychytávky, jak si 
lze poradit v těžších podmínkách, abychom přežili. Tepelný komfort, úprava vody a stravy nebo 
osobní zkušenosti, bylo to opravdu pestré! 



Unavení, od bláta, ale šťastní! 

Cvičili jsme s jednačtyřicítkou  

S vojáky 41. mechanizovaného praporu "gen.Josefa Malého" jsme 15. září absolvovali 

týdenní rotní výcvik jejich mechanizované roty na Doupově.  

 

Naši velitelé družstev Čestné stráže AČR se tak mohli zdokonalit ve střelecké a taktické 

přípravě a poznat nový kolektiv a vojenskou techniku. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Za chvíli vyrážíme. 

Doplň zásobník a jedem dál! 

https://www.facebook.com/41mpr/?__cft__%5b0%5d=AZU2bYKCzk5vbKZZbtj1tQPbHgmidbVhcVi1GWMy0rhkIzbE8wOKORwssM8ys6eAkn-Jp8KFMMpGpLYy3BBwhyG66Vxl_xSAlf9Ln8trebNAG6jHBqm2GoS-xzaUPwp9bGH7O579NPoQe2X3tLBUfpZXvghT17jb-NfYsshIP-PRPA&__tn__=kK-R


Posádkové velitelství Praha s předsedou vlády Andrejem Babišem na Národním památníku na Vítkově. 

Dámské osazenstvo posádky s velitelem i panem 
Babišem. Plaketa Posádkového velitelství Praha jako 
dárek pro předsedu vlády a následně zápis do 
kroniky, který nesměl chybět. 

 

Tak trochu jiný nástup  

 

Posádkové velitelství Praha se podílí především na zabezpečení protokolárních aktivit 

pro prezidenta republiky, Parlament ČR, ministerstva i Vládu ČR.  

Takové bylo i ráno 16. září, tentokrát ale neformální. 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Máme to za sebou, byla to výzva, ale stálo to za to! Tým Posádkového velitelství Praha 
zdolal 250 kilometrů!! 

Dvěstěpadesátka - extrémní a jedinečný běžecký 

štafetový závod 

 

Osm běžců posádky Praha, 250 kilometrů, téměř 21,5 hodin běhání a celkově 18. místo 

ze 77. týmů. Takový byl 20. září víkendový závod v Českém ráji, do kterého se vrhli naši kluci. 

Ve svém volném čase dali dohromady tým, který se porval o parádní umístění. 

 

Dobrá práce!!!  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Asi nejsladší pocit - průběh "finišem", a to za doprovodu a podpory celého týmu! 
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Kopce Českého ráje byly 
nepříjemné a táhlé - nic 
pro lenochy. 

Na to, že má za sebou již 27 kilometrů a 
téměř 1000 výškových metrů, se tváří 
docela dobře. 

Kapitánem v práci, zde kapitánem běžecké štafety. 



Příkladem běželi (zde rozhodně nešlo o chůzi) i oba naši tělocvikáři. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Předávka do posledního úseku štafety v pořádku, pokračujeme do cíle! 



Slavnostní nástup vojenské policie u příležitosti 30. výročí jejího založení. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Předání pamětních odznaků k 100. letům Služby PHM. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Ministr obrany 
Lubomír Metnar 
při slavnostním 
zahájení výstavy 
IDET 2021 na 
brněnském 
výstavišti. 

Říjen 

 

Dočasná volební místa tzv. Drive – in 

  

Po roce, 6. října jsme opět podpořili stavby všech pěti pražských volebních drive - inů.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

IDET 2021 zahájen  

 
Bez Čestné stráže by jakákoliv slavnostní vojenská akce nebyla kompletní. Na IDETU 

jsme tedy rozhodně chybět nemohli. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



"My sliby plníme". 

Granáty  

 
Na posádce v Praze 11. října dopoledne létaly granáty. Byla slyšet i střelba a křik. 

Nakonec jsme měli pouze jednoho raněného, kterému jsme zajistili bezpečný odvoz.  

 

Děti ze ZŠ Krušovice si dopoledne u nás moc užily. Návštěva Posádkového velitelství 

pro ně byla odměnou za účast v soutěži "Namaluj čestňákovi uniformu", která se uskutečnila 

minulý rok. 

 

  

 

 

 

 

           

 

 

  

 

 

 

 

 

 

Zapojili jsme i paní učitelky. Hod na cíl nebo soutěž, kdo 
granátem shodí více kuželů. Klukům šel lépe hod na cíl. 

Holčičky sice nedohodily, ale focení s instruktorem 
jim šlo báječně. 
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Správná instruktáž a jde se na to. 
Masáž srdce, si pod vedením našich CLS 
mohli vyzkoušet velcí chlapi … 

…. i menší holky. Ovšem legrace to nebyla. 

Společně jsme se těšili na střelbu ze vzduchovky. 
Nevynechal nikdo!!  Všimněte si těch soustředěných obličejů. 

Chybět nemohly ani vojenské 
zbraně. 



A střelecká příprava. 

Příprava našich velitelů pokračuje  

 
Tentokrát jsme se 13. října na Doupově pustili do „boje“ se čtyřicet dvojkou. 

 

Díky klukům z Tábora doplňujeme odborné informace, učíme se z jejich praktických 

zkušeností a makáme na sobě. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  
 

 

 

Taktické úkoly - v bojové sestavě i mimo boj. 



Netřeba komentovat. 

Naši vítězové. Jsme na vás kluci hrdí. 

Na Brádlerkách zase na bedně  

 
14. října Army vertical 2021, horský běh v srdci Krkonoš na 10 kilometrů - z toho 8 

kilometrů jen do kopce a krásné 2 medaile ve dvou kategoriích. 

 
Posádka jako tým opět nezklamala. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



15.10. Smuteční akt s vojenskými poctami 
 

Svět není jen Hollywood  

 

15. října odpoledne za námi na Posádkové velitelství přijeli filmaři, kterým už nejspíš 

Hollywood nestačí. A tak si vzpomněli na nás. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pěkně zostra ... rovnou jsme 
vyzkoušeli i část scénáře. 



 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

Nedávný casting vyústil v netradiční výběr „herců“  

 

25. října jsme se stali součástí natáčení filmu, který vzniká za podpory Státního fondu 

kinematografie. 
 

Na kamery a foťáky jsme zvyklí, 
ovšem být součástí filmu je jiné. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

  
 
 

 
 
 
 

 

 

 

Exkluzivně ze zákulisí 

natáčení filmu  

 

30. října a natáčení je v plném proudu aneb “ filmový svět” u nás na posádce. 

V hlavní roli Martin Finger. Co obnáší být velitelem 
posádky, mu dopodrobna vysvětluje plukovník Šíba. 

Poslední klapka na Vítkově padla těsně po poledni. V 
následujících dnech se natáčení přesune k nám na posádku. 



Chodba štábu Posádkového velitelství se v pátek dopoledne proměnila v centrum filmového dění. 

Klapka padla a jedeme … první scény se natáčely přímo v kanceláři velitele. 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Důležité věci je třeba probrat, vše řádně vyzkoušet … pod neustálým dohledem velitele útvaru. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

“Všechno nejde napoprvé, ale zážitek to 
opravdu byl”, říkal velitel s úsměvem. 



Vystoupení exhibice Čestné stráže je jedinečné. Těm kamery rozhodně nevadí. 
Nikde jinde tohle prostě nenatočíte. 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Ženy do Čestné stráže nejen patří, ale už tu i velí 

22. října 

Pokud dnes v uniformě Čestné stráže AČR spatříte ženu, vězte, že už 
dávno nejde o raritu. U tohoto útvaru jich nyní slouží více než dvanáct 
procent. A ty, které tu před pěti lety začínaly, nejenže v jednotce 
vydržely, ale dosáhly jako první i vyššího profesního zařazení. „Našich 
vojákyň si vážíme a počítáme s nimi do budoucna,“ říká o nich velitel 
praporu Čestné stráže AČR podplukovník Miroslav Leška. Četařky 
Libuše Masárová, Kateřina Samiecová a Lenka Heblingová slouží v 
současnosti na pozicích zástupkyň velitelů družstev. Desátnice Tereza 
Kuldová je zase jednou z mála žen, které si zvládly vydobýt pevné místo 
v exhibičním družstvu. 

Stejné povinnosti i možnosti 

U Čestné stráže AČR neexistují rozdíly mezi muži a ženami, všichni musí 
zvládnout stejné úkoly. Musí být odolní psychicky i fyzicky, mít dobrou 
motoriku i smysl pro rytmus a zvládat cviky s puškou, věnci a smutečním 
samopalem. „V naší jednotce prochází vojáci a vojákyně náročným výcvikem, 
aby mohli plnit všechny úkoly v rámci zajištění slavnostních, pietních a 
smutečních akcí,“ vysvětluje vrchní praporčík Čestné stráže AČR praporčík 
Josef Čurčík. On sám zpočátku nevěřil, že jeho kolegyně vydrží u útvaru 
sloužit delší dobu, ale teď po pěti letech přiznává, že se mýlil: „Všechny totiž 
dokáží plnit úkoly stejně dobře jako muži.“ 

Zasloužený respekt 

Četařky Libuše Masárová, Lenka Heblingová a Kateřina Samiecová velí asi 
desítce mužů třeba při výcviku družstva, střelecké přípravě, ale i při 
protokolárních událostech. „Chlapi na rotě nám nikdy neházeli klacky pod 
nohy, přesto bylo třeba si jejich respekt zasloužit. Ani jedna se nevyhýbáme 
těžkostem služby, snažíme se dokázat, že na to máme jako oni. Začaly jsme 
od nejnižších pozic, povýšení a s ním spojená odpovědnost a zkušenosti přišly 
přirozeně,“ vysvětluje četařka Libuše Masárová. 

Všechny velitelky pojí láska ke sportu, kterou při práci naplno využily. A 
sportovní houževnatost a vytrvalost jim navíc přinesla i respekt kolegů. Libuše 
Masárová tvoří a vede „nemilosrdné“ kruhové tréninky, které dávají zabrat i 
velitelům. Lenku Heblingovou vyslal velitel jako první ženu z praporu do 
zdravotnického kurzu CLS. Ta ho absolvovala s pochvalou, i přes pochybnosti, 
které si vyslechla. Třeba že kvůli drobné postavě nedokáže odtáhnout 
zraněného v kompletní balistické ochraně. Kateřina Samiecová díky své 
skvělé fyzické kondici úspěšně absolvovala kurz pro instruktory speciální 



tělesné přípravy – základy přežití. Stala se první ženou v armádě, která 
dosáhla takové instruktorské licence.  

Do exhibice o rok později, ale přece 

Desátnice Tereza Kuldová reprezentuje pražskou posádku v exhibiční 
jednotce, která vystupuje na festivalech, dětských dnech, vojenských 
výstavách a dalších akcích. Stát se členem tohoto družstva mohou jen ti 
nejlepší, příprava trvá obvykle rok. A není to jen o fyzické zdatnosti. Při 
exhibici se musí vojáci vyrovnat s trémou, vystupují před širokou veřejností a 
sdělovacími prostředky s vědomím, jak vysoké nároky jsou kladeny na kvalitu 
a provedení. 

Jak obtížné to je, vysvětluje velitel exhibičního družstva praporčík Otakar 
Málek: „I když každý voják Čestné stráže AČR musí mít dobré motorické 
schopnosti, člen našeho družstva musí tento standard převyšovat. Musí 
absolvovat pravidelné intenzivní výcviky exhibiční sestavy, zakončené 
zkouškou po týdenním soustředěném tréninku. Ne každý ho dokončí. Často se 
ukáže, že adept, byť je dostatečně motoricky zdatný, není schopen 
zkoordinovat pohyby s hudbou, nebo není schopen podat kvalitní výkon při 
ostrém provedení na veřejnosti.“ 

Tereze se to nakonec podařilo, ale stálo ji to hodně úsilí, a do družstva se 
dostala o rok později než ostatní. Puška, se kterou se cvičí, váží přibližně 4 kg 
a Tereza na začátku neměla dost sil provést předepsané cviky na patřičné 
úrovni. „Výstupní motorický test po prvních dvou měsících výcviku u Čestné 
stráže jsem zvládla s odřenýma ušima. Ale od chvíle, kdy jsem viděla exhibiční 
vystoupení poprvé, chtěla jsem toho být součástí. Opravdu hodně jsem dřela a 
jsem šťastná, že se mi to podařilo.“ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 



Četařka Masárová není žádné ořezávátko. 

Ženy jsou také součástí Exhibiční jednotky Čestné stráže AČR. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Připněte si vlčí mák jako symbol úcty k válečným 

veteránům  

 
V rámci kampaně Vojenského fondu solidarity můžeme koupí vlčího máku všichni 

společně přispět na dobrou věc. Sbírka probíhá v období od 1. do 30. listopadu 2021. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

  

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

Přispějme společně do Vojenského fondu 
solidarity, který poskytuje okamžitou finanční 
podporu pro vojáky a jejich blízké, kteří se bez 
vlastního zavinění ocitli v těžké životní situaci. 

Posádkové velitelství se 21. října podílelo na rozvozu 
"sbírkových pokladniček" po Praze. V obchodech a 
nákupních centrech bude možné od 25. října do 19. 
listopadu také přispět.  



Václav Žmolík 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Ceny předávala paní generálka Šmerdová společně s náčelníkem Generálního štábu Alešem Opatou. 

Ve fotografické soutěži za AČR první 

 

Téma? "Svět ženy v uniformě."  

Tenhle ročník se mimořádně vydařil a my se moc těšíme, až kalendář koncem listopadu 

slavnostně pokřtíme! 

Tihle tři borci, jsou vítězi letošní fotosoutěže. Absolutním vítězem se stal major Jiří 

Havel z Hradní stráž, druhé místo obsadil praporčík Otakar Málek z Posádkového velitelství 

Praha a třetí kapitán Pavel Vaňha z 21. základna taktického letectva Čáslav "Zvolenská" 

Velké poděkování patří Volareza - Vojenská lázeňská a rekreační zařízení, která 

věnovala hlavní cenu pro vítěze - víkendový relaxační pobyt ve VZ Měřín. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.facebook.com/Hradn%C3%AD-str%C3%A1%C5%BE-1518710258459142/?__cft__%5b0%5d=AZVfnjfh8BO4F1JD9O_T0esd_UB_C2VtO3fvdgx12NxND6OGHuxeVtoKXN3FJYUi4VA2Qgt8fcFMPmBEMXnBZh1UhUoL4qBtH9pDKB3iY2m_hwRgIlfMw4V4EGGFF3_BpB_dMshBj8-M4-w3jW0BRnq0f2-YJf8xLf-CUbtzWrVkkeGWKXvJsdaixJXHiRnyKgcaCpUnjrYdDkokVymoVi_aRqptATV7oeS59mG8d5fZ5w&__tn__=kK-y-R
https://www.facebook.com/posadkapraha/?__cft__%5b0%5d=AZVfnjfh8BO4F1JD9O_T0esd_UB_C2VtO3fvdgx12NxND6OGHuxeVtoKXN3FJYUi4VA2Qgt8fcFMPmBEMXnBZh1UhUoL4qBtH9pDKB3iY2m_hwRgIlfMw4V4EGGFF3_BpB_dMshBj8-M4-w3jW0BRnq0f2-YJf8xLf-CUbtzWrVkkeGWKXvJsdaixJXHiRnyKgcaCpUnjrYdDkokVymoVi_aRqptATV7oeS59mG8d5fZ5w&__tn__=kK-y-R
https://www.facebook.com/posadkapraha/?__cft__%5b0%5d=AZVfnjfh8BO4F1JD9O_T0esd_UB_C2VtO3fvdgx12NxND6OGHuxeVtoKXN3FJYUi4VA2Qgt8fcFMPmBEMXnBZh1UhUoL4qBtH9pDKB3iY2m_hwRgIlfMw4V4EGGFF3_BpB_dMshBj8-M4-w3jW0BRnq0f2-YJf8xLf-CUbtzWrVkkeGWKXvJsdaixJXHiRnyKgcaCpUnjrYdDkokVymoVi_aRqptATV7oeS59mG8d5fZ5w&__tn__=kK-y-R
https://www.facebook.com/21.zTL/?__cft__%5b0%5d=AZVfnjfh8BO4F1JD9O_T0esd_UB_C2VtO3fvdgx12NxND6OGHuxeVtoKXN3FJYUi4VA2Qgt8fcFMPmBEMXnBZh1UhUoL4qBtH9pDKB3iY2m_hwRgIlfMw4V4EGGFF3_BpB_dMshBj8-M4-w3jW0BRnq0f2-YJf8xLf-CUbtzWrVkkeGWKXvJsdaixJXHiRnyKgcaCpUnjrYdDkokVymoVi_aRqptATV7oeS59mG8d5fZ5w&__tn__=kK-y-R
https://www.facebook.com/volareza/?__cft__%5b0%5d=AZVfnjfh8BO4F1JD9O_T0esd_UB_C2VtO3fvdgx12NxND6OGHuxeVtoKXN3FJYUi4VA2Qgt8fcFMPmBEMXnBZh1UhUoL4qBtH9pDKB3iY2m_hwRgIlfMw4V4EGGFF3_BpB_dMshBj8-M4-w3jW0BRnq0f2-YJf8xLf-CUbtzWrVkkeGWKXvJsdaixJXHiRnyKgcaCpUnjrYdDkokVymoVi_aRqptATV7oeS59mG8d5fZ5w&__tn__=kK-y-R


 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



26.10. Pietní akt k připomenutí obětí 1. světové války a vzniku samostatného ČS státu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Na památném místě hory Vítkov si nejen Čestná stráž, ale i významní hosté připomněli hrdinství všech 
padlých. 

28. října 1918 

 
Oslavy vzniku Československa na Vítkově se 28. října ráno uskutečnily v mlžném 

oparu. Přesto byly precizně připraveny a provedeny. 

 

Odpoledne se pod pražskými Emauzy konal pietní akt věnovaný tradici a odkazu 

československých legií. 

 

Vzpomínalo se i ve Struhařově u Mnichovic. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Uchovejte společně s námi odkaz na počest padlých legionářů, kteří přispěli ke vzniku samostatného Československa. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 



Listopad 

 

Slavnostní uvítání vojenského představitele Indie 

 
Náčelník Generálního štábu Ozbrojených sil Indie generál Bipin Rawat přijel  

4. listopadu do České Republiky na pracovní jednání. Společně s armádním generálem Alešem 

Opatou jsme ho přivítali na Národním památníku na Vítkově. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Generál Bipin Rawat prochází před jednotkou Čestné stráže AČR při slavnostním defilé. 

S armádním generálem Alešem 
Opatou společně položili věnec k 
hrobu Neznámého vojína a minutou 
ticha uctili památku padlých. 



Naši vojáci se seznámili s celým procesem pokládky min. 

První úkol zněl jasně - 
postavit, ukotvit a 

zamaskovat vojenskou 
základnu. 

3 dny v Bechyni byly jako ze žurnálu   

 

15. listopadu nás čekalo maskování, zátarasy a manipulaci s cvičnou municí. Borci  

z 15. ženijního pluku to mají v malíku.  

Kluci, díky za výcvik a ukázku ''nářadí'' a špičkové techniky.  
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Tak trochu jiné “Události” z posádky 

 

V sobotních Událostech Česká 

televize 6. listopadu byla odvysílána reportáž 

o natáčení filmu, jehož součástí se stali naši 

vojáci a prostory Posádkového velitelství 

Praha.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

https://www.facebook.com/ceskatelevize/?__cft__%5b0%5d=AZW5G09yrYaGYhY2G-YlXuFqoiFdjaT1DqqFC5sCfevsGpykE6CacTUmZAKfq1Qx1Q6zzEUCmWEIBJ3l4rJ7GQAXFC_ODVyeN71vBmEpbCqtPyd9iOdRg2GtLJywrkzWt7axcs0dj0AKRYJp2Ofg_1eA8KtSTcXzsFd2L4oRZ-CLcg&__tn__=kK-R
https://www.facebook.com/ceskatelevize/?__cft__%5b0%5d=AZW5G09yrYaGYhY2G-YlXuFqoiFdjaT1DqqFC5sCfevsGpykE6CacTUmZAKfq1Qx1Q6zzEUCmWEIBJ3l4rJ7GQAXFC_ODVyeN71vBmEpbCqtPyd9iOdRg2GtLJywrkzWt7axcs0dj0AKRYJp2Ofg_1eA8KtSTcXzsFd2L4oRZ-CLcg&__tn__=kK-R


Oba jsme srdečně přivítali na našem útvaru. Jejich první 
kroky vedly k veliteli Posádkového velitelství Praha 
plukovníku gšt. Radku Šíbovi. „Jste vlastně vůbec první, kdo 
s takovou prosbou přišel a nám to přijde velice milé a 
sympatické.“, řekl velitel. 

„Můj muž na tu dobu hezky 
vzpomíná a už kolikrát vyslovil 
přání, že by se k vám někdy rád 
podíval“, říká jeho žena Vlaďka, 
která se nebála a s přáním svého 
manžela nás oslovila. 

I po 40 letech na vojnu velmi rád vzpomíná 

 
Pavel Podborský sloužil v letech 1980 až 1982 jako voják základní vojenské služby  

v kasárnách na Čínské. Rád na tu dobu vzpomíná. Letos oslavil šedesátiny. A dostal krásný, 

nečekaný dárek….  

 

8. listopadu splnit toto přání bylo pro nás milou povinností a panu Podborskému  

k životnímu jubileu dodatečně gratulujeme! 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Zástupce velitele posádky podává hlášení gen. Zůnovi. 

Oslava Dne válečných veteránů „doma“ 

  

Den válečných veteránů sice připadá až na zítřek 11. listopadu, ale díky mnoha úkolům 

a povinnostem spojeným se zítřejšími protokolárními akcemi jsme vzpomněli na válečné 

veterány všech světových konfliktů už dnes, 10. listopadu. Právě oni vytvářeli a vytvářejí naší 

historii, na kterou můžeme být právem hrdi. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Oceněni jsou vždy ti, kteří se zaslouží o něco výjimečného. Třeba 
Za službu v Ozbrojených silách ČR. 



Den válečných veteránů  

 
11. listopad, je věnován veteránům všech válečných konfliktů a slaví se ve všech 

demokratických zemích Evropy, USA a Kanadě jako významná připomínka vítězství 

demokracie ve světě, ke kterému pomohly i Československé legie. 

 

Skladbou na motivy vojenské Večerky Prokopa Oberthora chceme vzdát hold všem 

padlým válečným hrdinům a poděkovat jim za jejich službu. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Kladení věnců je každoroční 
součástí této piety. 

Den válečných veteránů 2021 s Čestnou stráží  

 

Včerejší den se nesl převážně ve znamení oslav Dne válečných veteránů. Vojáci Čestné 

stráže v tento den zabezpečili několik pietních aktů - nejen v Praze. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

Všudypřítomné vlčí máky jsou 
symbolem vzpomínek na 
události první světové války. 



Účastní se nejen váleční veteráni, zástupci České republiky, ale i zástupci zahraničních zemí. 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Plukovní Radek Šíba, velitel 
Posádkového velitelství, společně  
s představiteli městské části Praha 
6, uctili památku válečných 
veteránů nejen na Vítězném 
náměstí, ale také v Technické ulici 
a na náměstí Svobody. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Za natáčení odměna 

 
15. listopadu se nám podařila spolu s tvůrci filmu "Nikdo mě nemá rád", kteří natáčeli 

nejen v prostorách našeho Posádkového velitelství Praha, dobrá věc.  

 

Filmaři přišli s návrhem přispět částkou 100.000,- Kč do Vojenského fondu solidarity 

za pomoc při natáčení vojenských scén.  
 

V roce 2023 bude dokončen nový český film Nikdo mě nemá rád. 
Zajímavý je tím, že hlavní hrdinkou je profesionální vojákyně, snímek se 
natáčel v areálu Posádkového velitelství Praha v Dejvicích a zahráli si v 
něm skuteční vojáci. 

Natáčení probíhalo letos v říjnu a listopadu. Protože si jeho režiséři, Tomáš 
Weinreb a Petr Kazda (mimochodem tvůrci životopisného dramatu Já, Olga 
Hepnarová), zakládali na autentičnosti, požádali velení posádky, aby mohli 
využít nejen prostory, ale zapojit do filmu i skutečné vojáky – příslušníky 
pražské posádky a Ústřední hudby AČR, která sídlí na stejné adrese. 

100 tisíc pro Vojenský fond solidarity jako odměna 

„Protože natáčení probíhalo i během pracovní doby, naši příslušníci nemohli 
být za tuto činnost nijak honorováni. A tak filmový štáb přišel s myšlenkou 
poukázat sto tisíc korun Vojenskému fondu solidarity, což všichni vojáci 
okamžitě a velmi pozitivně kvitovali,“ vysvětluje velitel Posádkového velitelství 
Praha plukovník Radek Šíba. 

Točilo se nejen v pražské posádce, ale i na Čestném dvorci Národního 
památníku na Vítkově. A jak se filmařům spolupráce s Armádou ČR 
zamlouvala? „Pro náš film byla zásadní autenticita vojenského prostředí a 
precizní dovednosti vojáků při exhibici v kasárnách a na Vítkově. Toto nelze, 
jako jedna z mála věcí, nijak filmově nahradit,“ prozradil producent filmu 
Vojtěch Frič. Spolupráci s vojáky popsal jako vynikající, profesionální a velmi 
vřelou a poděkoval vrchnímu praporčíku útvaru, nadpraporčíku Pavlu Dubnovi, 
za odborný dohled a veliteli, plukovníku Radku Šíbovi, že měl odvahu pustit 
filmaře „do baráku“. „Celkově se jednalo o jednu z nejzajímavějších 
spoluprací, kterou jsme měli tu čest zažít a ještě jednou díky,“ popsal Frič. 

První klapka tohoto melodramatu padla už v loňském roce a tvůrci v něm opět 
představují silný, drsný a osobitý příběh. Snímek vzniká v koprodukci České 
republiky, Slovenska, Francie a Švýcarska a má mezinárodní herecké 
obsazení. Přestože se projekt teprve dokončuje, podařilo se mu už nyní 
proniknout na filmový festival Berlinale. V programu této přehlídky by se mohl 
objevit v roce 2023. 



Šek na 100 tisíc převzala z rukou Martina Friče producenta filmu brig. generálka Lenka Šmerdová. Peníze jsou určeny 
pro Vojenský fond solidarity. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



CAREER DAYS  

 

Vlastní zkušenost bývá nejlepším základem rozhodnutí!  

 

Díky projektu ROZHLED | Nadání a dovednosti jsme mohli 19. listopadu Jozefovi, 

který studuje střední školu a má zájem o službu v Armádě České republiky, přiblížit denní 

život vojáka, seznámit ho s procesem vstupu do AČR a možná pomoci v rozhodnutí při 

výběru budoucího povolání. 

 

Život nemá pro všechny stejnou startovní čáru! 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pepu přivítal na Posádkovém 
velitelství velitel plukovník 
Radek Šíba. Popřál mu hodně 
štěstí při výběru dalšího studia,  
s jasným doporučením studia 
na Univerzitě obrany. 

Kázeň, dril, píle, makat na sobě, 
 a to nejen při výcviku … všechny 
tyto „dovednosti vojáka“ Jozefovi 
podrobně popsal vrchní 
praporčík praporu Čestné stráže 
Josef Čurčík. 

https://www.facebook.com/ArmadaCeskerepubliky/?__cft__%5b0%5d=AZVEp3OB8rmxPMkjiGQq5HM31PWuYPWuM8pBQrHXOm_WDpxgMB-AtsO3xjJpVqS7v0Ovt7sPNVBEXQCnxJN6dnGrmu1QnVDNMJB6U8q9jwqSr7LvCLBu_OU6CLHRJIHJQpAaSMm9Ce7qpI4IOFt2RRD7J1xmj99PnrN3X7-G8UP0gA&__tn__=kK-R


Náš trasovací tým opět v akci 

 
Po sedmi měsících běžné služby se 30 vojáků Čestné stráže 21. listopadu opět zapojilo 

do trasování v rámci Chytré karantény. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



GOOD JOB 

 
Velitel Posádkového velitelství 24. listopadu ocenil své vojáky za velmi dobrou práci. 

Oceněn byl i jeden z největších znalců protokolu.  

 

Nadporučík Honza Migdau, 

sporťák: „Mám rád pestrý výcvik, 

který dá zabrat“. 

 

             Nadrotmistr David Stuchlý: 

„Dělám z nováčků plnohodnotné 

čestňáky“. 

 

 Desátník Lukáš Koukola: „Jen se 

snažím dělat svou práci naplno“. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Občanský zaměstnanec Peter Valocsai – 
protokolář, jak se patří. Byl oceněn nejen 
velitelem útvaru, ale také ministrem obrany 
ČR. 



Prosinec 

 

Notujeme si a držíme spolu  

 
Holky z pražské posádky a olomoucké hudby bodují.  

Mrkněte do kalendáře květen a září jsou naše. 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 



  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Desátnice Martina Sedláčková během protokolárního aktu. 

Bojové sporty jsou její skutečnou zálibou. 

7 let aktivní záložačka, nyní profesionální 

vojákyně 

 

„Doma mě nebrali moc vážně, ale já věděla, že být vojandou je to, co skutečně chci,“ říká 

Martina. Se zaujetím a očekáváním vstoupila v roce 2012 do Aktivní zálohy k 121. pěší rotě 

Středočeského kraje.  

 

Díky zájmu o bojové sporty získala v rámci své služby v AZ osvědčení MUSADO. Na 

jeho základě se účastnila výuky sebeobrany ománských policistek proti tyči a noži jako 

instruktorka ATAC (Anti terror academy).  

 

Dnes desátnice Martina Sedláčková slouží jako „střelec“ u 1. roty Čestné stráže. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Rozloučení předsedy vlády 

 

9. prosince, v odpoledních hodinách se na Národním památníku na Vítkově uskutečnilo 

rozloučení s předsedou vlády Andrejem Babišem. 

 

Předseda vlády ve svém projevu mimo jiné vyjádřil pýchu a hrdost za práci, kterou AČR 

při boji s Covidem dosud vykonala a stále koná. 

 

Na závěr nástupu neformálně a přátelsky promluvil s přítomnými vojáky. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

Slavnostní akt odhalení památníku operace Anthropoid 29.12. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 


